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ДОНА МИТЕВА

„Може нищо да не знам, 
но за под 2000 лева няма да 
работя“ – това е мантрата 
на учениците от горните 
класове, които за летните 
няколко месеца се цанят да 
работят тук и там, за да 
си изкарат джобни. Роди-
тели се хвалят, че наслед-
ниците им, които още нямат 
завършено и средно образо-
вание, ще печелят през 
лятото повече от тях, 
нищо че са висшисти и с 
доста години трудов стаж.   

Психолози от бургаски 
училища

коментират, че в свободни 
разговори с подрастващите 
се чуват най-често супер-
високи самооценки, измере-
ни във финикийски знаци – 
надминаващи средната 
брутна работна заплата за 
Бургас. На някои им се удава 
и да получат такова възна-
граждение, или поне обеща-
нието за него.

Родител се хвали в ком-

пания, че наследникът му, 
който няма нищо общо с 
туристическия бизнес, а 
учи съвсем различни дисци-
плини, лятото ще обира 
чаши и чинии в заведение за 
1600 лева. Не става ясно 
дали тези пари са чисти и 
ще му се дават под масата, 
или ще са скрепени с трудов 
договор, което ще рече, че 
върху тях ще има удръжки.

„Обикновено, когато се 
наема някой на работа, той 
просто вече е работник, без 
значение дали е ученик, 
студент или човек, надхвър-
лил тези възрасти.  

Но в туристическия 
бранш

се наемат учащи се в горни-
те класове обичайно не от 
вчера и те се търсят за 
по-леки позиции – като 
сервитьори или пък каме-
риерки. Всичко зависи от 
работодателя и от необ-
ходимостта му да запълни 
липсващата работна ръка. 
Сервитьорите вземат от 
1200 – 1500 чисто, камери-
ерките стигат и до 1700 в 

зависимост от натоварва-
нето и смените“, коменти-
ра Валентин Атанасов, 
председател на от сдруже-
ние „Рафаел – инфо, култу-
ра и туризъм“. Той споделя 
и собствените си наблюде-
ния, че в туристическия 
бранш продължават да се 
ширят нелоялни практики. 

Има, разбира се, ученици, 
които учат в професионал-
ните гимназии за готвачи, 
сервитьори, бармани, които 
си заслужават парите, за-
щото са креативни, модер-
ни и работещи на високо 
професионално ниво.

„Често гръмките 
заплати 

не са чак такива. Има рабо-
тодатели, които при нае-
мане на работа обявяват 
една сума като работна 
заплата, а когато в края на 
месеца работникът отиде 
да си вземе парите вижда, 
че са му калкулирани удръж-
ки, които свалят обещана-
та сума поне с 400 – 600 лева“, 
дава пример Атанасов.

Борис Минчев, бивш уп-

равител на хотел „Аква“, 
който има собствен бизнес 
в Обзор, смята, че работо-
дателите рядко прибягват 
до услугите на ученици от 
последните класове. „Не се 
наемат много ученици, по-
неже процедурата е тежка: 
иска се съгласие от родител, 
микроклимат и др. неща – 
една папка документи“, 
обяснява той.  

Трудов договор и 
длъжностна 

характеристика 

са двата документа, които 
трябва да имат младите 
хора при започване на рабо-
та, категорична е Мая Са-
риева, лидер на КНСБ – Бур-
гас.  Вече 17 години по 
училищата се провежда от 

страна на синдиката кам-
пания за първото работно 
място, като се обхващат 
не само учениците, които 
завършват средното си 
образование, а и онези от 10 
и 11 клас, с презумпцията, 
че лятно време те работят 
в сферата на туризма. Ра-
боти се и с класните ръко-
водители.

„Понеже сме на един етаж 
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Финанси. На младите не им пука за трудови договори

Родители се хвалят: децата им – ученици, 

Учениците от 
професионални-
те гимназии по 
туризъм са же-

лани работници 
в заведенията 

– те знаят и 
могат 

ФОТО: Е-БУРГАС

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Фалит на четвъртия 
най-голям немски туропе-
ратор притеснява турис-
тическия бранш по море-
то. Това обясни пред 
„Черноморски фар“ упра-
вителят на Северния плаж 
в Бургас Симеон Цветков. 
Сезонът на най-голямата 
ивица стартира преди дни 
с хубаво време и хиляди 
посетители. 

„Очакваме сезонът да е 
по-добър от предишни 
години. Обнадеждени сме 
от това добро начало и 
липсата на проблеми, 
които имаше през предход-
ните сезони. Но също 
така като председател 
на Асоциацията по разви-
тие на дейностите по 
управление на морските 
плажове, не мога да не 
изразя своето притеснение 
относно фалита на чет-
въртия по големина немски 
туроператор у нас. Надя-
вам се това да не повлияе 
негативно. Иначе услови-
ята за добър сезон са на-

лице“, обясни Цветков и 
добави, че има още малко 
подготовка по плажа, за 
да е готов на 100%.

На 1 юни бе и открива-
нето на спортната арена 
на плажа, за което упра-
вителят благодари на 
Община Бургас за помощта 
и организацията. 

„Откриването беше 
страхотно. По случай 1 
юни се събраха доста деца 
и във връзка с това, че е 
техен празник, чадърите 

и шезлонгите не се так-
суваха, за да може плажу-
ващите да се насладят на 
едно прекрасно начало на 
летния сезон. Сега про-
дължаваме със следващи-
те инициативи. Тези дни 
предстои да обявим поли-
тиките ни за достъпност 
на плажа и изграждането 
на достъпна среда“, заяви 
той.

Управителят посочи, 
че няма промяна в цената 
за сянката на плажа – 1.20 

лв. за чадър и толкова за 
шезлонг.

„Разбира се, има зони, в 
които може да се заплатят 
допълнителни плажни 
принадлежности като 
шалтета, шатри, барба-
рони. На места могат да 
се предложат чадър и 
шезлонг срещу заплащане 
или при определена консу-
мация от някое заведение. 
В общи линии, както до-
сега, така и занапред ще 
продължим политиката 

си да търсим място за 
всеки под слънцето на 
плажа и на сянка. Да може 
всеки да се позиционира 
там където му харесва 
най-много. В единия край 
на плажа със сигурност е 
по-подходяща средата за 
младите, които искат да 
се забавляват, спортуват, 
да практикуват водни 
спортове. Като се продъл-
жи нататък стигаме до 
зона, която е приорити-
зирана с ресторанти и 
заведения, които са посе-
щавани предимно от хора 
в разцвета на силите си. 
Вече в другия край на пла-
жа имаме такива зони, 
които могат да се нарекат 
подходящи за някого, кой-
то търси само почивка“, 
категоричен бе Цветков.

Заведенията също са 
готови и повечето вече 
дори са отворили врати и 
започнали работа. Ще има 
и съвсем нова атракция за 
посетителите.

„Някои от тях добавят 
последни щрихи към таз-
годишното си обновяване 
и са готови да започнат 

работа на пълен капацитет 
до средата на този месец. 
Имаме един нов обект. 
Подизпълнителят там 
продължава с работата. 
Надяваме се да отвори до 
15 юни. Има един наисти-
на голям нов обект, който 
мисля, че ще намери доста 
посетители, които ще го 
разпознаят като своето 
място на плажа. Такъв тип 
обект до момента не сме 
имали и смятам, че внася 
достатъчно добро разно-
образие. Става въпрос за 
нещо смесено – по-скоро 
ресторант с музикално 
озвучаване“, каза управи-
телят.

Не на последно място 
темата за спасителите 
продължава да е изключи-
телно проблемна, смята 
Цветков и добави, че ще 
става и по-проблемна. 

„За нас, слава богу, про-
блемът е решен с едно 
постоянство. Неведнъж 
съм казвал, че има причина, 
поради която плажовете 
следва да се дават на кон-
цесия, а не на краткосроч-
ни наеми и тя е точно 
тази, че могат да се правят 
дългосрочни стратегии, 
както и да се създава екип, 
на който да може да се 
разчита, че ще може да 
продължи да работи на 
това място. Нашите спа-
сители са вече 5-6 години 
с нас. Екипът претърпява 
всякакви промени, защото 
има хора, които сменят 
квалификацията си, та-
кива които напускат, за-
вършили ученици. Ядрото 
ни е здраво и работим 
добре“, завърши той.

Фалит на немски туроператор притеснява туристическия бранш

Чадърите и шезлонгите са разположени на няколко места по Северния плаж в Бургас
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Повечето заведения са отворили, някои довършват подготовката Концесионерът очаква силен сезон                      ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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с Инспекцията по труда – 
непрекъснато обяснявам на 
младите хора, които идват 
за разрешителни за работа, 
че трябва непременно да 
изискват трудов договор, 
а не да работят в сивия 
сектор“, казва Сариева, 
подчертавайки, че има зло-
употреби в сферата на 
туризма, въпреки всичко. 
„Една част от работода-
телите са с мисленето, че 
това дете след седмица – две 
ще се откаже да работи и 
няма нужда да регистрира 
и дерегистрира трудов 
договор за него. А пък мла-
дежът или девойката си 
мислят, че работят легал-
но и имат договор“, казва 
синдикалистката. Тя до-
пълва още: „Нормално е 

родители да се хвалят, че 
децата им ще вземат по-
големи заплати от тях още 
ненавършили пълнолетие, 
но е ненормално това да 
става, защото работят в 
сивата икономика“.

Само преди дни при Сари-
ева в приемната на синди-
ката пристига майка, 
която се жалва, че детето 
ѝ е назначено в кухня като 
общ работник. „Не се е 
справило детето и му казват 
да си заминава. Отива да си 
търси документите и за-
плащането и се оказва, че 
такива няма. А то е рабо-
тило повече от две седмици. 
Никой не му плаща – няма 
свидетелство, че е работи-
ло“, разказва последният 
случай синдикалистката.

Според нея до голяма 
степен и родителите имат 
вина.

„Инспекцията по труда 
и ние от КНСБ сме си сти-
ковали действията. Даваме 
съвместни консултации. 
Но често те са като глас в 
пустиня. От една страна, 
е незнанието или незаин-
тересоваността на детето, 
което не си търси трудовия 
договор и длъжностната 
характеристика. От друга, 
неглижиране проблема от 
страна на родителите, 
които просто са доволни 
че наследникът работи. А 
често и двете страни не 
желаят децата да се водят 
официално на работа, за да 
не се плащат осигуровки“, 
заключава Сариева. 
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с по-големи заплати от тях през лятото

ДОНА МИТЕВА

Катя Мишева събра най-много 
точки и спечели конкурса за 
длъжността Директор на 
Дирекция в Дирекция 
„Образование“ при Общинска 
администрация – Община 
Бургас, по непотвърдена от 
общината информация. Тя е 
събрала най-много точки в 
конкурса.
До 15 юни тече срок за 
обжалване от страна на 
другите кандидати. Вероятно 
след тази дата тя ще бъде и 
официално представена.
Въз основа на получените 
резултати от проведеният 
писмен изпит за събеседване-
то бяха класирани освен  
Мишева, още Марта 
Грънчарова и Елена Иванова. 
Техните резултати от 
писмения изпит са най-малко 
„4,00“.
Дълги години позицията на 
директор бе заемана от 
Веселина Таралова, която 
излиза в заслужен отдих. Тя бе 
наградена специално от кмета 
Димитър Николов по време на 
двадесет и четвъртомайски-
те тържества за нейната 
отлична работа.
До момента Катя Мишева бе 
директор на детска градина 
„Вълшебство“ – едно от 
водещите детски заведения не 
само в града. Тя бе и президент 
на „Инер Уил клуб“ за периода 
2021 – 22 година.
Още преди дни „Черноморски 
фар“ прогнозира, че точно тя 
ще е новата шефка на 
Дирекция „Образование“ в 
Община Бургас.

На прага на пълнолетието очакванията са по-големи от възможностите             ФОТО: ЧФ

РЕШЕНО! 
Катя Мишева е 
победителката 
в конкурса за 
мястото на 
Таралова  
в Общината

ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
Бургазлии отново не по-

искаха етажен паркинг. 
Това става ясно от писмо 
на живеещи във „Възражда-
не“, с което прилагат и 
подписка от 130 души, кои-
то не желаят такъв да 
бъде изграден в района на 
бул. „Мария Луиза“. Във 
входираното до Общински 
съвет – Бургас писмо те 
изтъкват мотивите си 
като припомнят, че ано-
нимното проучване за евен-
туална локация в квартала 
за изграждане на етажен 
паркинг е било инициирано 
от кмета Димитър Николов 
с публикация в неговата 
страница на Фейсбук, с дата 
24 април.

„Една от тези пет лока-
ции е адресът, на който 
всички ние, долуподписани-
те, живеем, отглеждаме 
своите деца и отмаряме 
ежедневно сред всеки рабо-
тен ден – между бул. „Мария 
Луиза“ и ул. „Дебелт“, ул. 
„Цар Самуил“ и ул. „Пробуда“. 
Без да се спираме на удач-
ността подобно проучване 

да бъде анонимно и да допус-
ка „гости на квартала“ и 
други приходящи да участват 
в проучването, категорич-
но възразяваме срещу как-
вото и да е инвестиционно 
намерение на Община Бургас, 
свързано с възможността 
да се изгради многоетажен 
паркинг до нашите етажни 
собствености и зазиждайки 
ни! Тази ни категоричност 
ще бъде надлежно и по съ-
ответния ред заявена на 
всеки един етап от инвес-
тиционното намерение, ако 
все пак общинската адми-
нистрация прояви неблаго-
разумието да продължи с 
него“, пишат недоволните 
бургазлии.

Живеещите в района 
казват, че споделят загри-
жеността на общинската 
администрация, че заради 
рекордния брой автомоби-
ли, проблемът с паркира-
нето в квартал „Възражда-
не“ се задълбочава, но 
категорично са против 
решението му да става чрез 
създаване на нов проблем, 
накърнявайки техните 
човешки потребности от 
здравословна, комфортна, 

безопасна и достъпна жиз-
нена среда.

„Доброто градоустрой-
ствено планиране и дизайн 
е взаимно обусловена връзка 
между развита инфраструк-
тура и здравословна среда 
и възможности за иденти-
фикация, допринасящи за 
благосъстоянието на всич-
ки, а не противопоставяне 
на и между. Това изисква 
холистичното разбиране на 
градоустройственото пла-
ниране и дизайн, тяхната 
интеграция, включително 
при проектирането и из-
граждането на съвременни 
сгради, инфраструктура и 
обществени пространства. 
Считаме, че всякакво из-
граждане на какъвто и да е 
многоетажен паркинг до 
самите прозорци на домо-
вете ни в етажната соб-
ственост, на по-малко от 
пет-шест метра, ще влоши 
драстично околния въздух, 
който дишаме и ще увеличи 
шумовото замърсяване до 
нива значително над тези 
определени като отрица-
телни за човешкото здраве 
в ДШОС“, посочват още 
бургазлии.

Категорично заявяват 
своето намерение, заедно с 
други заинтересовани, да 
пристъпят към създаване-
то на Инициативен комитет 
за решаване на проблемите 
със застрояването в квартал 
„Възраждане“.

„Имаме право да решим 
въпросите, свързани с бла-
гоустройството на квар-
тала, в който живеем, не 
само чрез избраните от нас 
местни органи – кмет и 
Общински съвет, но и са-
мостоятелно при условия-
та, организацията и реда 
за пряко участие на граж-
даните на Република Бъл-
гария при осъществяване 
на държавната и местната 
власт. Считаме също, че 
Административна проку-
ратура – Бургас следва да се 
самосезира и да провери 
документите по и във връз-
ка с издадените разрешения 
за строеж и реализацията 
им от кметство „Приморие“, 
обслужващо квартал „Въз-
раждане“ за тяхното съот-
ветствие с нормативната 
среда включително, но не 
само, изискванията за дос-
тъпност и универсален 

дизайн на елементите на 
достъпната среда в урба-
низираната територия и 
на сградите и съоръжения-
та за период не по-малък 
от 5 години, считано от 
сега“, заявяват недоволни-
те.

Според тях очевидно 
балансът на градската 
среда в квартала е нарушен.

„Потвърждение на това 
намираме в признанието за 
задълбочаване на проблема 
от страна на самата об-
щинска администрация, 
баланс, предписван от 
строителните и градоус-
тройствени нормативни 
документи, следва да се 
изясни дали същото не е 
резултат от евентуално 
действие и/или бездействие 
на отговорни длъжностни 
лица от администрацията 
на Община Бургас – ако да, 
последните да бъдат под-
ведени под отговорност за 
действията си, но по-важно 
е да се дадат предписания 
и посочат мерки, така че 
този проблем да не се раз-
простре към други кварта-
ли и жилищни комплекси на 
Бургас“, завършва писмото.

Бургазлии отново скочиха срещу етажен паркинг

Примери 
за етажен 

паркинг
ФОТО: ОБЩИНА 

БУРГАС
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ДОНА МИТЕВА

Законови пречки и 
бумащина пречат 
български череши да 
достигат лесно до 

европейските пазари, 
констатира един от 
водещите производите-
ли на вкусния плод в 
Бургаски регион, който 
на 80% работи за износ 
за Германия – Вежди Ор-
манов. 

„В момента има една 

Наредба, която е толко-
ва утежнена, и то един-
ствено и само в частта 
за износ на череши. Ня-
какви режими, които са 
напълно излишни. Те 
затормозяват износи-
телите. Занимаваме се 
само с документация и 
то не заради нашите 
контрагенти, които 
купуват, а ние като из-
носители. Уж сме евро-
пейски пазар. Черешата 
е под някакъв специален 
режим, аз лично не знам 

какво точно е специал-
ното в сравнение с дру-
гите плодове. Този въпрос 
ще го поставя сред коле-
гите в национален мащаб. 
Тук не става дума за ка-
чеството на плодовете“, 
споделя Орманов. 

Към това трябва да се 
добави и отчетността 
на берачите, които се 
наемат ден за ден. И там 
трябва да има един сче-
товодител, който да се 
занимава с тази докумен-
тация. 

Външни фирми 
наемат берачи

Орманов си е решил 
проблема с брането по 
друг начин. Тази дейност 
я дава на външна фирма, 
въпреки че му излиза по-
скъпо, но не се занимава 
с главоболията да наема 
работна ръка, да се паза-
ри за надници и т.н.

Явно предприемчиви 
люде са видели сериозна 
ниша в организирането на 

сезонна работа по полето 
и вече се явяват посредни-
ци между хората, в пове-
чето случаи от вътреш-
ността на страната, 
ниско образовани, които 
предлагат труда си и 
собствениците на овощни 
градини, лозя и зеленчу-
кови  градини. Тепърва 
тази дейност започва да 
става актуална.

„Не че няма работна 
ръка, но пак бумащини 
затормозяват процеса. 
Това е сезон. Като си 

Борса. Фирми посредници уреждат работната ръка

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Черешовата реколта 
тази година се оказва ре-
кордна. Хората в айтоско-
то село Карагеоргиево не 
помнят отдавна такава. 
Дърветата са отрупани с 
череши, но проблемът е, 
че все по-трудно се нами-
ра кой да ги бере. Това за-
яви за „Черноморски фар“ 
кметът на селото Метин 
Латифов.

„Категорично мога да 
потвърдя, че няма доста-
тъчно работна ръка за 
черешобера. Осезаемо се 
усеща това у хората. За 
обиране на реколтата се 
търсят други варианти с 
близки хора, братовчеди, 
баби, дядовци, приятели. 
Трябва да се обере все пак 
тази реколта. От година 
на година става все по-
тежко намирането на 
работна ръка. При нас 
основно берачи са ромите, 
а вече и те си търсят 
препитание в чужбина и 
който си намери работа, 

не идва да бере череши“, 
заяви той.

Жена от селото пък 
тези дни е отправила 
интересно предложение 
към всеки, който има же-
лание – да дойде и да си 

набере череши директно 
от дървото срещу 1 лев за 
килограм.

„Мисля, че имаше няка-
къв ефект, но не беше 
достатъчно. Хората имат 
все пак транспортни раз-

ходи, за да дойдат до се-
лото. С кола да дойде и да 
яде само череши не е рен-
табилно, но имаше все пак 
желаещи“, поясни Латифов.

Кметът на Карагеорги-
ево е категоричен – тази 

година е плодородна, ре-
колтата е рекордна, и то 
не само при черешите. 

„Има доста количества 
по дърветата. Това уле-
снява все пак намирането 
на работници за брането, 

защото вадят повече пари, 
когато има повече череши. 
На тях им се плаща на 
килограм. Да кажем, че 
хората са доволни за мо-
мента и са с надежда, че 
ще успее да се обере рекол-
тата. Доволни сме и от 
времето, защото тази 
година няма толкова мно-
го дъждове като предиш-
ни години, aпродукцията 
е много чиста, условия за 
работа има. И това е мно-
го важно“, заяви той.

Латифов каза, че имен-
но заради огромното ко-
личество по дърветата, 
черешите са по-дребни 
тази година.

„Дървото не може да 
захрани достатъчно пло-
довете, за да са по-големи. 
Това е абсолютен рекорд, 
свръхпродукция. Каквито 
и торове да се дават на 
дърветата, няма как да 
станат по-големи чере-
шите. Но за сметка на 
това има доста количества 
и плодовете са чисти“, 
завърши той.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Заради изключително 
богата реколта от чере-
ши тази година плодове-
те са дребни. Дърветата 
няма как да ги подхранят, 
за да станат по-големи, 
а това, изглежда, не е 
приемливо за търговците 
по пазарите, заявиха за 
„Черноморски фар“ семей-
ство производители от 
село Тополица. Радостин 
и Елка Друмеви са едни от 
трудолюбивите хора в 
региона, които отглеждат 
череши. 

Казват, че много скъпи 
цени на вкусния плод все 
още тази година не са 
видели по пазарите. 

„Ако има такива, то ще 
са преувеличени. Такива 
високи цени няма. На 
пунктовете се продават 
основно обраните череши, 
а там цените са ниски. 
На търговци също по 
малко продаваме. Тази 
година е дребна черешата 
и затова не я искат мно-
го-много. Но това е на-
всякъде. Те си търсят 
едрите плодове“, отго-
варят производителите 

и добавят, че не смятат, 
че има внос от други 
страни за България в 
момента. 

Основно продукцията 
си Друмеви продават на 
италианска фабрика в 
община Айтос, където 
черешите се преработват. 

С работната ръка за-
сега драми няма. Идвали 
роми от Градец, Сливен 
и други населени места. 
По-скоро настаняването 
им и възникващите кон-
фликти с тях в селата, 
докато тече черешоберът, 
е проблем. 

Черешовата реколта тази година – рекордна, търси се 
кой да обере свръхпродукцията

„
За обиране на 
реколтата  
се търсят 
други 
варианти  
с близки хора, 
братовчеди, 
баби, дядовци, 
приятели

Метин Латифов, 
кмет на 
Карагеоргиево

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Дърветата край айтоското село са отрупани с череши, но плодовете са дребни 
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Дребните плодове са заради богатия добив – 
търговците им се мръщят 

Районът на 
Айтос е богат 
на черешови 
масиви 
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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износа на череши

дадеш 30-40% от времето 
да се занимаваш с излиш-
ни документации, под-
чертавам излишни, да-
лече съм от мисълта да 
се избягва счетоводно 
отчетността, но се 
изтърва другата по-съ-
ществена дейност. За-
това се принуждаваме и 
да наемаме външна фир-
ма“, обобщава черешоп-
роизводителят. Той 
подчертава, че процесът 
за подготовка на плода 
за износ е сложен и дели-
катен и наистина изисква 

внимание.
Тя се извършва в базата 

в село Караново, Айтоско, 
в близост до насаждени-
ята. Там набраните пло-
дове минават шоково 
охлаждане с ледена вода 
за 8-10 минути. След това 
има допълнително изми-
ване и дезинфекция, после 
в калибровъчната маши-
на, която ги сортира.

Рекорд при брането 
на череши, 

семейство набра 
1100 кг за ден 

На берачите обикнове-
но се заплаща на килограм, 
като цената започва от 
70 стотинки и може да 
стигне до левче, зависи 
от качеството на чере-
шата. При по-ранните 
сортове има частично 
напукване, което налага 
подборно бране. Съот-
ветно и заплащането на 
берачите е по-високо.

„Четиричленно семей-
ство набра 1100 килогра-
ма череши – това им е 
рекордът за един ден. 
Съответно заработката 

им за същия този ден е 
770 лева. Но като цяло 
между 100 – 150 килограма 
на ден. Има  два вида бра-
не – едното е за прясна 
консумация, при което се 
държи на търговския вид, 
а другото е бране за пункт 
– което е за фабрики за 
компоти и сладка, където 
не се държи на търговския 
вид. Обикновено за втория 
вид се бере по-дребна 
череша и там е нещо като 
брулене“, обяснява Орма-
нов и подчертава, че в 
неговата  градина няма 

как да се бере по втория 
начин.

По-дребни са 
черешите

Тази година череши 
имат голям завръз и за-
това плодът е една идея 
по-дребен при някои от 
сортовете, сравнено с 
други години. Някои от 
овощарите се оплакват 
и от измръзнали цветове.

Орманов е категоричен, 
че при неговата дълга 
сортова селекция – от 7 

сорта, само два са леко 
пострадали в смисъл, че 
са по-дребни. 

„Тази година на Балкан-
ския полуостров като 
цяло имаше по-топла 
зима и малко по-рано се 
събудиха дръвчетата и 
не че няма череши, а прос-
то не е експортна – с 
малък калибър е. Говоря 
за нашите сортове, кои-
то изнасяме“, коментира 
Орманов, човекът, който 
от години доказва на 
практика, че от череши 
може да се печели.

Съвременни-
те сортове 

череши
ФОТО: ФБ Момент от обработката на черешите преди отпътуването им за Германия            ФОТО: ФБ

„
Черешата 
е под някакъв 
специален 
режим, аз лично 
не знам какво 
точно е 
специалното  
в сравнение с 
другите плодове

Вежди Орманов,
производител

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Цената на лука върви 
нагоре, сочи справка от 
Новата зеленчукова борса 
в Бургас. Килограм лук, 
зеленчукът, без който не 
минават българските 
вкусни манджи, струва 1.50 
– 1.80 лв. 

Обикновените домати 
държат постоянна цена 
от 2.00 – 2.70 лв.  Също по 
толкова се харчат и крс-

тавиците, като през по-
следните дни тяхната 
цена леко е понижена. Това 
важи и за корнишоните, 
които се продават за 1.70лв.

Розовите домати стру-
ват на борсата от 3.50 до 
4.40. Цената им бележи 
повишение.

Чесънът, неизменен 
спътник на краставицата 
при направата на разхлаж-
дащия таратор, също 
поскъпва. Цената му е от 
5.00 до 6.80 лв.

Ранното зеле на бурга-
ската борса се търгува по 
левче. Цената на тиквич-
ките също започва от един 
лев и варира до лев и пет-
десет.

Пресните картофи се 
продават от 1.50 до 2.10 
на бургаската борса.

Друг е въпросът на сер-
гиите из кварталите на 
града на каква цена могат 
да се купят зеленчуците, 
преминали вече в ръцете 
на търговците на дребно.

ДОНА МИТЕВА

Управителният съвет 
на Съюза на зърнопроиз-
водителите от Бургас ще 
открие и тазгодишната 

жътвена кампания със 
специална церемония, 
както повелява традици-
ята. Това ще стане на 
14.06. в село Пирне, общи-
на Айтос. Домакин е Зе-
меделска кооперация 

„Сила“, с председател 
Райко Николов. Участие 
в тържеството ще вземат 
самодейци от Народно 
читалище „Пробуда-1925 
г.“, Пирне. 

Дават старт на жътвената 
кампания в Бургаско

Все по-модерна техника влиза в нивите              ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Цената на лука се покачва

Разнообразие от плодове 
и зеленчуци има на пазара  
„Краснодар“     ФОТО ФБ



СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

С рози, червен килим и 
камбанен звън на специал-
на церемония бе посрещнат 
в Бургас новият Сливенски 
митрополит Арсений. 
Това се случва за първи път 
от 44 години в историята 
на града.

Церемонията премина 
при засилени мерки за си-
гурност, с много официал-
ни гости и малко миряни. 
На площада да гледат 
тържественото посреща-
не дойдоха малцина.

В Бургаска околия пове-
чето от тях са привърже-
ници на епископ Йеротей, 
който бе дисквалифициран 
служебно в избора за мит-
рополит, като не бе допус-
нат до него.

Арсений бе викарий на 
Пловдивския митрополит 
Николай преди да участва 
в избора за нов владика на 
Сливенска епархия.

От новия владика се 
очаква да тушира напре-
жението и да сплоти 
свещеници и миряни.

Пред храма Арсений бе 
посрещнат по червен килим 
в шпалир  от свещеници 
от всички храмове, камба-
нен звън и гвардейци.

Местната и държавна 
власт бе представена в 
лицето на областния уп-
равител проф. Мария 
Нейкова, кмета на Бургас 
Димитър Николов, кмето-
вете на Поморие, Царево 
и Приморско – Иван Алек-
сиев, Марин Киров и Иван 
Гайков, както и кметове-
те на Айтос и Камено – 
Васил Едрев и Жельо Вар-
дунски, които гледаха 
ритуала от площада сред 
хората. На церемонията 
бяха още председателят 
на Общинския съвет Ми-
хаил Хаджиянев, както и 
директорът на ОДМВР-
Бургас – комисар Емил Па-
влов.

Шествието тръгна от 
Арката на свети Николай 
Чудотворец и премина през 
централната ос до площа-
да пред храма. Деца посип-
ваха пътя на Арсений с 
рози.  

В Бургас да подкрепят 
Арсений в първите му 
стъпки като духовен ръ-
ководител пристигнаха 
двама митрополити – Пло-
вдивският Николай и 
Старозагорският Кипри-
ян, както и игуменът на 
Бачковския манастир Сионий, 
високи преосвещенства 
от цялата страна, както 
и родителите на Арсений.

„Дошли сме в пределите 
на този красив и магнети-
чен град да дадем първата 
благословия на всички 
жители с мир и любов“, 
заяви пред медии Арсений. 
На въпрос на „Черноморски 
фар“ как ще тушира на-
прежението сред миряни 
и свещеници в околията 
около избора си, той от-
говори: „С мир, любов и 
такт. Има много неща, 
които по някакъв начин 

влияят върху формиране-
то на образа на човека. 
Добре е да има опознава-
телен процес и много неща 
да се изяснят. Вярвам в 
доброто благоразположе-
ние на духовенството и 
миряните на Бургас и око-
лията“.

„Ще управлявате една 
от най-красивите митро-
полии, бъдете жив и здрав 
и нека Бог Ви води в делата 
Ви!“, обърна се към новия 
владика областният уп-
равител проф. Мария 
Нейкова.

„Вярвам, че като духовен 
баща и водач на Сливенска 
епархия ще бъде загрижен 
и всеотдаен към миряните 
на Бургас и региона, а към 
уязвимите наши съграж-
дани – ще прояви своето 
щедро милосърдие.

Раздялата с Негово ви-

сокопреосвещенство Йо-
аникий и Негово светей-
шество Патриарх Неофит 
беше тежка загуба за 
всички нас. Такива ярки 
духовни бащи оставят 
огромна празнина след края 
на земния си път.

Но аз съм сигурен, че 
митрополит Арсений, ще 
бъде достоен техен после-
довател и с мъдрост ще 
продължи тяхното благо-
словено дело.

Защото ние имаме нуж-
да от наставници в право-
славната ни вяра.

Вярвам, че ще успее с 
мъдрост да сплоти миря-
ните в Бургаската духовна 
околия и цялата Сливенска 
епархия.

Пожелавам му да бъде 
справедлив и благочестив 
наш духовен наставник и 
водач в богоугодните дела!

На многая и благая лета, 
Ваше високопреосвещен-
ство!“, заяви на официал-
ната церемония кметът 
на Бургас Димитър Николов.

Прекланям се на моите 
предшественици в Сливен-
ска епархия – многоуважа-
ваните Серафим, Гераций, 
Иларион, Евлогий, Никодим 
и дядо Иоаникий. Те оста-
виха огромен принос в ис-
торията и аз ще се ръко-

водя от техния пример във 
всяко мое действие за 
нашето общо усъвършенст-
ване. Знам, че няма да съм 
сам в делото, защото ще 
съм сред свои братя и се-
стри по вяра в Христа. Ако 
е имало време за хвърляне 
на камъни, то изтече. От 
днес нататък започваме 
да ги събираме“, каза в 
първата си реч Сливенски-
ят митрополит Арсений.
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По червен килим и рози. Арсений чу тържествен камбанен звън, 
много бяха официалните лица, малко миряните на церемонията

След 44 години Бургас отново посрещна владика 

Церемонията започна от арката. Шествието по посрещането 
премина от нея до площад „Св. св. Кирил и Методий“

„
Ако е имало 
време за 
хвърляне на 
камъни, 
то изтече

Сливенски 
митрополит 
Арсений

Игуменът на 
Бачковския ма-
настир Сионий 
(в средата) 
също дойде за 
подкрепа 
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Първа литур-
гия в храм „Св.

св. Кирил и 
Методий“ 

ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

В Бургас 
пристигна и 

Пловдивският 
митрополит 
Николай, чий-

то викарий бе 
Арсений преди 
да бъде избран 

за владика
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Официални-
те лица и 
първите думи 
на Арсений към 
миряните
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ
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Общината съфинансира градежа 
на нов дом за стари хора в Айтос
Заради капиталов разход от 276 000 лв. Общинският съвет актуализира Бюджет 2024 

По предложение на 
кмета Васил Едрев 
Общинският съвет 

взе решение за актуализа-
ция на Бюджет 2024. При-
чината е необходимостта 
да се финансира важен 
капиталов разход – изграж-
дане на чисто нова сграда 
на нов дом за стари хора 
по общински проект.  

Ще припомним, че през 
февруари 2023 г. Съветът 
одобри предложение на 
кмета, Общината да кан-
дидатства за финансиране 
на проекта по процедура за 
директно предоставяне на 
средства – за строителство 
на нов дом за стари хора и 
доставка на оборудване от 
Механизма за възстановя-
ване и устойчивост (МВУ), 
компонент „Социално 
включване“. Пак тогава 
стана ясно, че сегашният 
дом за стари хора в парка 
не отговаря на новите 
социални изисквания и 
според експертите, иконо-
мически нецелесъобразно 

е сградата да се реформира. 
Няма как да се приспособи 
към заложените стандар-
ти в Наредбата за социал-
ната услуга „Резидентна 
грижа за възрастни хора в 
надтрудоспособна възраст“, 
затова трябва да се използ-
ва възможността, която 
дава Процедурата – изграж-
дане на изцяло нов дом. А 

за градежа беше избран 
празен терен в близост до 
Медицински център І. Ай-
тозлии го знаят като 
терена, на който гостува-
щите циркове опъват 
шатри. 

По окончателни разче-
ти за реализирането на 
проекта са необходими 
3 609 192 лв. Към момента 

Община Айтос е опреде-
лена като краен получател 
на средства от МВУ с 
максимална стойност до 
3 333 192 лв. Така че проек-
тът може да бъде реали-
зиран единствено с допъл-
нително съфинансиране 
със собствени средства в 
размер на 276 000 лв.

Кметът предложи, а 

Съветът прие 276 000 лв. 
за съфинансиране по про-
екта да бъдат осигурени 
с промени в бюджета – 150 000 
лв. от предвидения резерв, 
63 000 лв. – от издръжката 
на Общинска администра-
ция, 50 000 лв. – от издръж-
ката на дейност „Освет-
ление на улици и площади“ 
и 13  000 лв. – от други 

дейности по икономиката. 
Промените в Бюджет 2024 
няма да се отразят нега-
тивно върху финансовата 
осигуреност на съответ-
ните дейности. Нещо 
повече – има резерв, който 
може да се ползва при не-
обходимост, заяви кметът 
пред съветниците.

НП

Домът в парка не може да се реформира и да отговори на стандартите           ФОТО: НПТеренът до МЦ І, на който ще се строи домът

Вапцаровци на междуна-
родна надпревара  

на огнеборците  
през юли в Италия

МПО „Орел 160“ – Айтос 
е шампионът на ХХIII Ре-
публикански състезания 
на младежките противо-

пожарни отбори „Млад 
огнеборец 2024“. Престиж-
ното национално състе-
зание се проведе през ми-
налия уикенд в к.к. Албена. 
И макар успехът да е ис-
торически, никой в Айтос 
не се учудва, че младите 
огнеборци на СУ „Никола 

Й. Вапцаров“ взеха трофея 
и накараха област Бургас 
да се гордее с тях. Защото 
неведнъж „орлите“ са 
били шампиони на общин-
ско и областно ниво, пред-
ставяли са областта, и 
винаги са били на крачка 
от големия успех – много 

пъти на второ или на 
трето място в републи-
канската класация. 

Три златни медала (два 
в отделните дисциплини) 
и трети – за комплексно 
представяне, окичиха 
гърдите на айтоските 

момчета. На отбора пред-
стои Международно учас-
тие в Олимпиадата на 
младите огнеборци от 21 
до 27.07.2024 г. в Италия. 

В годините, много мла-
дежи са преминали през 
МПО „Орел 160“, но неза-

висимо от състава отря-
дът винаги е бил сред 
фаворитите. Огромната 
заслуга за успешния ход на 
отряда е на ръководите-
лите Костадин и Ваня 
Лалеви.

НП

Историческа победа: „Орел 160“ – Айтос с шампионска титла

Най-добрите млади огнеборци на България

Първо място на областната надпревара в Бургас                   ФОТО: ИНЖ. МАРИЯН МАРИНОВ
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Кандидатства за финансиране по 
Стратегията за Водено от общностите 

местно развитие на СНЦ „МИГ-Айтос“

За основен ремонт на улица в Мъглен – 
Общината с готов проект за 186 670 лв. 

На 30 май, на редовно-
то си заседание, 
Общинският съвет 

единодушно гласува пред-
ложението на кмета Васил 
Едрев, Община Айтос да 
кандидатства с проект 
за основен ремонт на част 
от улица №20 в село Мъг-
лен. С решението Общин-
ската администрация 
получи картбланш да 
кандидатства с проекта 
за предоставяне на без-
възмездна финансова 
помощ по Стратегията 
за Водено от общностите 
местно развитие на СНЦ 
„МИГ-Айтос“, от ПРСР 
2014 – 2020 г. 

Решението е на база 
публикувана обява на СНЦ 
„МИГ-Айтос“ за пети 
прием на проектни пред-
ложения за предоставяне 
на безвъзмездна финансо-
ва помощ по процедура, 
която има за цел подобря-
ване качеството на живот 
и на услугите за местните 
общности. Общият размер 
на безвъзмездната финан-
сова помощ по тази про-
цедура е 186  670,60 лева, 
пише още в докладната на 
кмета до Съвета.

В тази връзка Община 
Айтос подготвя Формуляр 
за кандидатстване по 
дейност „Строителство, 

реконструкция и/или ре-
хабилитация на нови и 
съществуващи общински 
пътища, улици, тротоари, 
и съоръженията и принад-
лежностите към тях“ с 
проект „Основен ремонт 
на част от улица №20 (от 
О.Т.95 до О.Т.67) по плана 
на село Мъглен, община 
Айтос“.

Освен одобрение за кан-
дидатстване по процеду-
рата, Съветът реши още, 
че дейностите по проекта 
отговарят на приорите-
тите на Плана за интег-
рирано развитие на общи-
на Айтос 2021 – 2027 г.

НП

През есента 
на 2023 г. 
приключи 
основният ре-
монт на друга 
възлова улица 
в Мъглен
ФОТО: НП

ЗАПОВЕД № РД-08-381
гр.Айтос, 03.06.2024г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от Закон за 
местното самоуправление и местната администрация, 
във връзка с чл. 35, ал. 1 от Закон за общинската 
собственост, във връзка с чл.60, ал.1 и ал.3 и чл.45, 
ал.1 от Наредба за реда за придобиване, управление 
и разпореждане с общинско имущество, във връзка с 
Решение № 89, вписано в протокол №7, т.16 от ДР на 
заседание на ОбС – Айтос, проведено на 25.04.2024г. 
и Решение № 25, вписано в протокол №3, т.15 от ДР на 
заседание на ОбС – Айтос, проведено на 19.12.2023г. 

ЗАПОВЯДВАМ:
I. Откривам процедура за провеждане на публични 

търгове с явно наддаване за продажба на недвижими 
имоти – частна общинска собственост, представляващи:

1. ПИ № 3, находящ се в землището на гр. Айтос, 
м.„Провадийско шосе”, с площ от 549 кв.м, десета 
категория, начин на трайно ползване – нива, при 
граници на имота: ПИ № 2, Път, ДГФ, актуван с АОС 
№ 6308/12.03.2024г. 

Начална тръжна цена 1548,00лв./хиляда петстотин 
четиридесет и осем лева/.

2. ПИ № 72, находящ се в землището на гр. Ай-
тос, м.„Провадийско шосе”,, с площ от 1122 кв.м, 
седма категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: Път, ПИ № 73, ДГФ, ПИ № 71, 
актуван с АОС № 6307/12.03.2024г.

Начална тръжна цена 3190,00лв./три хиляди сто 
и деветдесет лева/.

3. ПИ № 73, находящ се в землището на гр. Айтос, 
м.„Провадийско шосе”, с площ от 977 кв.м, седма 
категория, начин на трайно ползване – нива, при 
граници на имота: Път, ПИ № 74, Дере, ДГФ, ПИ №72, 
актуван с АОС № 6309/12.03.2024г.

Начална тръжна цена 2778,00лв./две хиляди 
седемстотин седемдесет и осем лева/.

4. ПИ № 74, находящ се в землището на гр. Айтос, 
м.„Провадийско шосе”, с площ от 1336 кв.м, седма 
категория, начин на трайно ползване – нива, при 
граници на имота: Път, Дере, ПИ № 73, актуван с АОС 
№ 6310/12.03.2024г.

Начална тръжна цена 3798,00лв./три хиляди 
седемстотин деветдесет и осем лева/.

5. ПИ № 80, находящ се в землището на гр. Айтос, 
м.„Провадийско шосе”, с площ от 666 кв.м, седма 
категория, начин на трайно ползване – нива, при гра-
ници на имота: Ливада , Мера, ПИ № 81, Път, актуван 
с АОС № 6311/12.03.2024г.

Начална тръжна цена 1894,00лв./хиляда осемстотин 
деветдесет и четири лева/.

6. ПИ № 863, находящ се в землището на гр. Айтос, 
м.„Провадийско шосе”, с площ от 312 кв.м, четвърта 
категория, начин на трайно ползване – нива, при 

граници на имота: Дере, ПИ №864, ПИ №865, актуван 
с АОС № 6314/13.03.2024г.

Начална тръжна цена 926,00в./деветстотин два-
десет и шест лева/.

7. ПИ № 864, находящ се в землището на гр. Айтос, 
м.„Провадийско шосе”, с площ от 412 кв.м, четвърта 
категория, начин на трайно ползване – нива, при 
граници на имота: Път, ПИ № 865, ПИ № 863, актуван 
с АОС № 6315/13.03.2024г.

Начална тръжна цена 1223,00лв./хиляда двеста 
двадесет и три лева/.

8. ПИ № 865, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м.„Провадийско шосе”, с площ от 777 кв.м, 
четвърта категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ №863, ПИ №864, Път, ПИ 
№877, Дере, актуван с АОС № 6313/12.03.2024г.

Начална тръжна цена 2306,00лв./две хиляди 
триста и шест лева/.

9. ПИ № 247, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м.„Набожната къща”, с площ от 897 кв.м, 
четвърта категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: Път, ПИ №248, Път, ПИ№246, 
актуван с АОС № 6305/12.03.2024г.

Начална тръжна цена 2662,00лв./две хиляди 
шестстотин шестдесет и два лева/.

10. ПИ № 326 находящ се в землището на гр. 
Айтос, м.„Набожната къща”, с площ от 1074 кв.м, 
четвърта категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ №323, ПИ №324, ПИ №327, 
ПИ №331, ПИ №330, ПИ №329, ПИ №328, ПИ №325, 
актуван с АОС № 6306/12.03.2024г.

Начална тръжна цена 3194,00лв./три хиляди сто 
деветдесет и четири лева/.

11. ПИ № 152, находящ се в землището на гр. Айтос, 
м.„ЗОЖ”, с площ от 598 кв.м, четвърта категория, 
начин на трайно ползване – нива, при граници на 
имота: Път, УПИ IV №151, ПИ №164, актуван с АОС 
№ 4898/26.07.2017г.

Начална тръжна цена 1782,00лв./хиляда седем-
стотин осемдесет и два лева/.

12. ПИ № 1169, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м.„ Слънчева лъка ”, с площ от 1036 кв.м, 
четвърта категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ № 1142, ПИ №1138, ПИ 
№1167, ПИ №1168, ПИ №1170, Мера и Път, актуван 
с АОС № 6254/26.09.2023г.

Начална тръжна цена 3082,00 лв. /три хиляди 
осемдесет и два лева/.

13.ПИ № 1182, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м.„Слънчева лъка”, с площ от 874 кв.м, пета 
категория, начин на трайно ползване – нива, при 
граници на имота: ПИ №1181, ПИ№1175, ПИ№1180, 
ПИ№1187, ПИ№1186, ПИ №1185 и Път, актуван с АОС 
№ 6252/26.09.2023г.

Начална тръжна цена 2557,00 лв. /две хиляди 
петстотин петдесет и седем лева/.

14. ПИ № 1207, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м.„Слънчева лъка ”, с площ от 381 кв.м, 
четвърта категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: Север: ПИ №1201 и ПИ №1208, 
Изток: ПИ №1222, Юг: ПИ №1206, Запад: ПИ XXI –за 
озеленяване, актуван с АОС № 2030/22.06.2009г.

Начална тръжна цена 1133,00 лв. /хиляда сто 
тридесет и три лева/.

II.Търговете да се проведат на 26.06.2024г. от 
13:30ч. в малката заседателна зала на Община Айтос, 
ул.”Цар Освободител” № 3.

III. Определям стъпка на наддаване – до 10% от 
началната тръжна цена, за всеки отделен имот.

IV. Определям парична гаранция за участие 
в тръжната процедура в размер на 1000,00 лв. /
хиляда лева/ за всеки отделен имот, вносим в брой 
в касата на Община Айтос (ЦAO), или по банков път 
по сметка на общината BG 27BUIN95613300447527, 
BIG-BUINBGSF в „Алианц Банк България”, в срок до 
12:00ч. на 25.06.2024г. 

При внасяне на паричната гаранция по банков 
път, средствата следва да са постъпили по сметка 
на общината до 12:00 ч. на 25.06.2024г.

V. Утвърждавам 14/четиринадесет / комплекта тръжна 
документация за провеждането на търга, съдържащи 
следните документи:

1. Копие от Заповедта за откриване на тръжна 
процедура

2. Заявление за участие- приложение №1
3. Декларация за оглед-приложение №2
4. Декларация за условията на търга- приложение №3
5. Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни - приложение №4
6. Тръжни условия
7. Копие от Акт за общинска собственост
8. Копие от скица на имота
9. Договор за продажба /проект/

VI. Закупуването на тръжната документация на 
стойност 30.00 лв. без ДДС да става в Центъра за 
административно обслужване в Община Айтос до 
16:00 часа на 24.06.2024г. 

VII. Кандидатите следва да представят в запечатан 
непрозрачен плик до 12:00 часа на 25.06.2024г. 
в Центъра за административно обслужване(ЦАО), 
следните документи:

– заявление за участие – приложение №1
– декларация за оглед – приложение №2
– декларация за условията на търга –  приложение №3
– декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни – приложение №4
– документ за внесена парична гаранция за участие 

в търга;
– документ за закупена тръжна документация;
– нотариално заверено пълномощно – ако участ-

никът не присъства лично на търга. Пълномощно с 
нотариална заверка на подписа-конкретно за имота, 
предмет на търга, когато се участва чрез пълномощник. 
Допустимо е пълномощното да не се постави в плика, 
а да се предаде на комисията на нейното заседание. 
На комисията се предоставя оригинал или заверено 
за вярност копие, като в този случай оригиналът се 
показва за сверка. 

VIII. До участие в търга се допускат физически и 
юридически лица. Върху плика, в който кандидатът 
е поставил необходимите документи за участие в 
търга, се записва обекта на търга, наименованието 
на кандидата и ако е юридическо лице се записва и 
ЕИК на фирмата.

IX. Оглед на имотите може да се извърши всеки 
работен ден до 12:00 часа на 25.06.2024г., след 
представяне на документ за закупена тръжна доку-
ментация и предварителна заявка най-малко един 
ден преди датата на огледа.

X. Начин на плащане – в 14-дневен срок от влизане 
в сила на заповедта за спечелил участник и преди 
подписване на договора спечелилият кандидат следва 
да внесе пълната сума и дължимите данъци и такси.

Настоящата заповед да се обяви във в-к “Народен 
приятел”, електронната страница на Община Айтос и 
да се постави на информационното табло на общината.

Изпълнението на настоящата Заповед възлагам на 
отдел „Общинска собственост”.

Контрол по изпълнение на Заповедта ще упраж-
нявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ПОКАНА
за свикване на общо събрание на сдружение 

„Волейболен клуб Айтос“

УВАЖАЕМИ ДАМИ И ГОСПОДА,
Управителният съвет на Сдружение „Волейболен 

клуб Айтос” гр. Айтос регистирано в регистъра на 
юридическите лица с нестопанска цел към Агенция 
по вписванията при Министерство на правосъдието 
с ЕИК 147108329 на основание чл. 26, ал. 1 от 
ЗЮЛНЦ, във връзка с чл. 20 и чл. 21 от Устава свиква 
редовно Общо събрание (ОС) на членовете на 17 
юли 2024 г. (сряда) в 17,30 часа в гр. Айтос, ул. 
„Славянска“ 13А при следния дневен ред:

1. Приемане на отчет за дейността на  Сдружение 
„Волейболен клуб Айтос“ през 2023 г.

2. Приемане на доклад по чл. 40, ал. 2 от ЗЮЛНЦ  
за дейността на Сдружение „Волейболен клуб  
Айтос” за 2023 г.

3. Приемане на финансов отчет на Сдружение 
„Волейболен клуб Айтос“ за 2023 г.  

4. Приемане на решение за освобождаване от 
отговорност на председателя на сдружението и 
членовете на управителния съвет на Сдружение 
„Волейболен клуб Айтос“ за дейността им през 2023 г.

5. Приемане на решение за освобождаване 
на членовете на управителния съвет (УС) с оглед 

изтичане на мандата.
6. Избор на нов Управителен съвет.   
7. Приемане на бюджет за дейността на „Волей-

болен клуб Айтос“ през 2024 г.
8. Разни
Поканват се всички членове на Сдружението да 

вземат участие в общото събрание лично или чрез 
упълномощени представител, с писмено пълномощно 
с нотариално заверен подпис. 

Началото на регистрацията на членовете на 
сдружението е в 17,00 ч.  на 17 юли 2024 г. след 
представяне на лична карта.

При липса на кворум към обявения начален час на 

общото събрание (17,30 часа) на основание чл. 27 
от ЗЮЛНЦ и чл. 21, ал. 3 от Устава на сдружението 
общото събрание ще се проведе от 18,30 часа на 
17.07.2024 г. на същото място и при същия дневен ред.

Писмените материали относно дневния ред на 
свиканото Общо събрание са достъпни за членовете 
на адреса на управление на Сдружението всеки 
работен ден от 08,30 до 17,00 часа.

Инж. Мариян Маринов (п)
Председател на УС на 
Сдружение „Волейболен клуб Айтос”
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Ротари с две традиционни  
за Айтос състезания

ХІІ поредно състезание 
за деца по майсторско 
управление на велосипед, 
организира в навечерието 
на 1 юни Ротари клуб – Ай-
тос. Традиционно, Общи-
ната и айтоските учили-
ща  са партньори при 
организиране на велонад-
преварата.

В детското състезание 
се включиха четири отбо-
ра – на СУ „Христо Ботев“, 
Айтос, СУ „Никола Й. Ва-
пцаров“, Айтос, ОУ „Атанас 
Манчев“,  Айтос и ОУ 
„Христо Ботев“, село Мъг-
лен. Ротари – Айтос, със 
съдействието на Община 
Айтос, веломагазин „Стеф“, 
фирма „Комнет“, минерал-
на вода „Девин“, учители-
те по физическо възпита-

ние и приятели от клуба, 
успя да превърне състеза-
нието в празник. Дворът 
на СУ „Н. Й. Вапцаров“ се 

изпълни със слънчево на-
строение, детска радост 
и желание за победа.

За Ротари – Айтос 1 юни 

беше ден за стрелби. При-
ятели от три клуба взеха 
участие в традиционните 
стрелби с ловна пушка на 

Стрелбищен комплекс 
„Айтос“. Ротари клуб – 
Провадия грабна първото 
място при жените. Гра-

мотата за най-добър 
стрелец пък замина за 
Ротари клуб – Стара Заго-
ра, „Берое“. 

ОБЯВЛЕНИЕ
Закупуване на оборудване за дейността на „ВАЙСПЛАСТ“ ООД

С настоящото проектно предложение „ВАЙСПЛАСТ“ ООД –Гюлюм-
сер Кезимова Ахмед кандидатства за предоставяне на безвъзмездна 
финансова помощ по Процедура за подбор на проектни предложения 
с няколко крайни срока за кандидатстване BG06RDNP001-19.824 
МИГ – АЙТОС - МЯРКА 6.4.1 „ИНВЕСТИЦИИ В ПОДКРЕПА НА НЕЗЕ-
МЕДЕЛСКИ ДЕЙНОСТИ“, финансирана по Програмата за развитие 
на селските райони за периода 2014-2020 г. чрез Европейския 
земеделски фонд за развитие на селските райони. Проектното 
предложение предвижда закупуване на оборудване, необходимо за 
дейността на „ВАЙСПЛАСТ“ ООД.

З А П О В Е Д №РД -08-383
04.06.2024г., гр.Айтос

На основание чл.44 ал.1, т.1 и ал.2 от ЗМСМА, във 
връзка с разпоредбите на чл.4, ал.3 от наредба № 
8121з-968/10.12.2014г. за правилата и нормите на 
пожарна безопасност при извършване на дейности 
в земеделски земи, във връзка със Заповед № РД 
04-232/31.05.2024г. на Директора на Областна 
дирекция „Земеделие“ гр. Бургас,

ЗАПОВЯДВАМ:
1.В изпълнение на Заповед № РД 04-232/31.05.2024г. 

на Директора на Областна дирекция „Земеделие“ гр. 
Бургас обявявам за пожароопасен сезон в земедел-
ските земи на територията на Община Айтос периода 
от 31.05.2024г. до 01.11.2024г.

2. Обявявам настъпването на етап „Восъчна зря-
лост“ в Община Айтос на посевите от житни култури/
пшеница,ечемик,ръж,тритикале и овес/ от 15.06.2024г.

3. Да не се допуска паленето на открит огън, тю-
тюнопушенето и паркирането на моторни превозни 
средства в площите с посеви и на разстояние по-
малко от 50 м до тях, от настъпването на восъчната 
зрялост до окончателно прибиране на реколтата и 
изораване на стърнищата съгласно чл.6 от „Наредба 

№ 8121з-968 от 10 декември 2014г. за правилата и 
нормите за пожарна безопасност при извършване 
на дейности в земеделски земи.“

4. Не се разрешава в земеделски земи палене на 
стърнища и други растителни отпадъци и използва-
нето на открити огнеизточници на основание чл.12 
от „Наредба № 8121з-968 от 10 декември 2014г. за 
правилата и нормите за пожарна безопасност при 
извършване на дейности в земеделски земи: и чл.6 
от Закона за опазване на земеделски земи.

5. Съгласно текста на чл.41а, ал.1 от ЗОЗЗ: „на-
казва се с глоба от 1500 до 6000лв ползвателят на 
земеделска земя, на която е извършено изгаряне на 
стърнища и други растителни отпадъци, чл.41, ал.3; 
при повторно нарушение наказанието е от 2000 до 
12000лв.“

6. На основание чл.13 от Наредба № 8121з-968 
от 10 декември 2014г. за правилата и нормите за 
пожарна безопасност при извършване на дейности 

в земеделски земи, юридическите и физическите 
лица, осъществяващи дейности в земеделски земи да 
организират и изпълняват изискванията на наредбата 
и да уведомят писмено съответната РСПБЗН преди 
започване на жътвата в площи над 100 дка.

7. Водачите на земеделска техника да спазват ус-
тановените правила и норми на пожарна безопасност 
съгласно чл.14 от наредбата.

8.Лицата, изпълняващи задължения като физи-
ческа охрана и наблюдение на земеделски земи, да 
познават и спазват установените правила и норми 
за пожарна безопасност съгласно чл.15 от горепо-
сочената наредба.

9. При жътва в площ над 100дка да се осигурява 
дежурство на трактор с водач с прикачен инвентар 
плуг с минимална широчина на захвата 1 м.

10. При складиране или съхраняване на открито 
в земеделските земи грубите фуражи/слама, сено 
и др./ да се обособяват на фигури с единично тяло 

до 200т и в група до 600 т върху терен, почистен от 
растителни отпадъци с разстояние между фигурите 
не по-малко от 15м, между групите и не по-малко от 
50м, на разстояние не по-малко от 10м от пътища и 
50м от горски насаждения с пожарозащитни ивици 
с широчина най-малко 5 метра.

11. В жътвената кампания да се използва земе-
делска техника, която отговаря на изискванията на 
производителя за безопасна експлоатация.

12. До участие в жътвена кампания да се допуска 
земеделска техника, преминала технически преглед, 
осигурена с изискващите се пожаротехнически сред-
ства и искрогасителни съгласно наредбата.

13. При възникване на пожар незабавно да бъде 
уведомена РСПБЗН.

Настоящата заповед да се връчи на кметовете и 
кметските наместници и да се оповести по местните 
средства за масова информация и да се сведе до 
знанието на заинтересованите лица за сведение и 
изпълнение.

Контрол по изпълнението на заповедта ще из-
пълнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

СЪОБЩЕНИЕ

Във връзка с лятно-есенната кампания по прибиране на селско-
стопанската реколта уведомявам земеделските стопани на терито-
рията на Община Айтос да бъдат особено внимателни при използ-
ването на високогабаритна техника (комбайни, силажни комбайни, 
трактори, косачки и др.), като и да запознаят работниците и служи-
телите си за опасностите при работа в близост до електропроводи 
високо напрежение.

При съмнение за намален габарит на електропроводната мрежа, 
лицата извършващи селскостопански дейности в района на елек-
тропроводите незабавно да преустановят работа и да потърсят 
съдействие на следните телефони:

0885 90 40 33 – инж. Пламен Николов – р-л сектор ЕПВН МЕР 
Бургас

056/ 851 741 – централа управление МЕР Бургас

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ Община Айтос

СЪОБЩЕНИЕ
Във връзка със задължението на общинска администрация да 

предприеме мерки, позволяващи на хората с физически и зрител-
ни увреждания да се предвижват и гласуват за изборите за Евро-
пейски парламент и Народно събрание на 09.06.2024г., Ви уведо-
мяваме:

Община Айтос е организирала и предвидила за обозначаване 
специализирани избирателни секции съответно:

№14 – заседателна зала на Общината
№15 – Малка заседателна зала на Общината
№16 – ул.“Гурко“ №3 – ОЦСЗУ

Заявки за помощ /превоз/ предварително, както и в деня на Из-
борите ще се приемат от Общинска администрация в часовете  от  
08.30 до 17.00 часа /в работни дни/ на телефони 0558/22704, 
0889966163, 0895763256 и в Изборния ден от 07.00 до 17.00 часа.

ДО УЧАСТНИЦИТЕ В СЕКЦИОНИ ИЗБИРАТЕЛНИ КОМИСИИ
ЗА ОБЩИНА АЙТОС

СЪОБЩЕНИЕ
За получаването на изборните материали в предизборния ден –  

08.06.2024г.

Получаването на изборните книжа и материали става от Пред-
седателите на СИК в Общината, след което се транспортират с по-
лицейска охрана до местата на избирателните секции, където ги 
изчакват членовете на комисиите.

На място в избирателните секции се получават устройствата за 
машинно гласуване от представителите на „Сиела Норма“ /инста-
лират се/ и се изчаква охраната.

Получаването на материалите ще се осъществи по следния 
график:

09.45 ЧАСА
АЙТОС – 003, 010, 011, 012, 023, 024, 018 и 019

10.15 ЧАСА
АЙТОС – 004, 016, 017, 020, 021, 022, 025, 026, 029, 030 и 013, 

051

10.30 ЧАСА
АЙТОС – 001, 002, 005, 006 ,027, 028, 007, 008, 009, 014 и 015

11 ЧАСА
С.ПИРНЕ – 040, С.ЧУКАРКА – 043

11.30 ЧАСА
С.ПОЛЯНОВО - 042, С.КАРАГЕОРГИЕВО – 041 И 048, С.ТОПОЛИЦА 

– 046 И 050, С.ЧЕРНОГРАД – 44, С.РАКЛИНОВО – 045

12.00 ЧАСА
С.ПЕЩЕРСКО – 038, С.МЪГЛЕН – 036 И 049, С. ЧЕРНА МОГИЛА 

– 039

12.30 ЧАСА
С.КАРАНОВО – 034, С. МАЛКА ПОЛЯНА – 033, С. СЪДИЕВО – 035

14.00 ЧАСА
С.ЛЯСКОВО – 031, С.ЗЕТЬОВО – 032, С. ДРЯНКОВЕЦ – 037 И ДОМ 

ЗА СТАРИ ХОРА – 047

СЪОБЩЕНИЕ

В изпълнение на Наредба № 13 от 26.08.2016 г. за мерките за 
опазването на пчелите и пчелните семейства от отравяне и начи-
ните за провеждане на растителнозащитни, дезинфекционни и де-
зинсекционни дейности, Община Айтос уведомява гражданите,че 
фирма ДП „НКЖИ“ Поделение „Електроразпределение“ РП Енерго-
секция Пловдив ще извърши третиране с наземна техника надлъж-
но на железопътната линия в междугарията Черноград- Айтос в 
периода  от 04.06.2024г. до 11.06.2024г. с препарат „Наса таф“.

Третирането се извършва срещу едногодишни и многогодишни 
житни и широколистни плевели.

Собствениците на пчелни семейства следва да предприемат 
необходимите действия за предпазване на пчелите.

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

След велонадпреварата На стрелбището в Айтос                  ФОТО: РОТАРИ-АЙТОС



Деца и родители се радват на нови  
детски площадки в Емировския квартал
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На Първи юни децата 
от Емировския квартал 
получиха отдавна 

чакан подарък – две чисто 
нови детски площадки. На 
празника деца и родители 
бяха заедно, за да се радват 
на първите в квартала 
детски съоръжения. Кметът 
Васил Едрев поздрави деца-
та и благодари на възраст-
ните за търпението през 
месеците, в които Общи-
ната изпълняваше проект 
за над 3 милиона лева за 
цялостното благоустроя-
ване на квартала.

Лентата прерязаха кме-

тът Васил Едрев и двего-
дишният Йоан, който 
веднага след официалното 
откриване си хареса люлка. 
Малчуганите „превзеха“ 
съоръженията, имаше и 
лакомства, и балони и мно-
го празнично настроение.  

Площадките са изградени 
със средства от бюджета 
на Община Айтос. На всяка 
от тях има специално ос-
ветление и видеонаблюдение. 
Откриването им съвпада с 
финала на проекта за из-
граждане и реконструкция 
на улици и прилежащи пар-
коместа в квартала.

НП Двегодишният Йоан и кметът отрязаха лентата
Не само децата, и родителите се зарадваха на първите детски 
люлки и пързалки в квартала                      ФОТО: НП

Премиерният танцов 
спектакъл беше 

представен три пъти 
на сцената на Военния 

клуб

Тази вечер ще се помни 
дълго – с аплодисментите 
и с вълнението около 
третата премиера на 
танцовия спектакъл 
„Феята на мечтите“, на 
Танцово училище „Тиара“ 
с ръководител и хореограф 
Златина Колева. На сце-
ната на Военния клуб 
спектакълът беше пред-
ставен в три поредни 
вечери, три седмици пре-
ди младите актьори да 
отпътуват за Прага, 
Чехия, за участие в Све-
товното първенство по 
танци Dance World Cup 
2024. 

Силно емоционално и 
въздействащо начало 
въведе зрителите по 
интересен и забавен начин 
в света на детските меч-
ти. В света на вярата и 
надеждата, които дават 
на децата силата да се 
изправят пред предизви-

кателствата и смело да 
следват мечтите си. 
„Мечтайте! Как очаквате 
да ви се случи нещо хубаво, 
ако не мечтаете за него?!“. 
Това беше лайтмотивът 
на спектакъла, в който 
емоциите бяха в градация, 
следвайки един уникален 
сюжет. Сюжет, в който 
изпъкваше талантът на 
всяко едно от децата. 
Публиката се вълнуваше 
и съпреживяваше всяка 

нова среща на Феята на 
мечтите с миналото, 
настоящето и бъдещето, 
представени с тематич-
ни и невероятно красиви 
танци. 

В три поредни вечери 
назряваше и желанието 
на айтозлии от всички 
възрасти да подкрепят 
световната изява на „Ти-
ара“. На прекрасния спек-
такъл Айтос отговори 
със спонтанни благотво-

рителни инициативи, 
съпричастност и безброй 
пожелания за успех на 
Световното.

Благодарим Ви, деца, 
благодарим Ви, Златина, 
Женя, Мария, благодарим 
за прекрасните емоции на 
всички, участвали в съз-
даването на спектакъла. 
Бъдете така блестящи и 
на голямата сцена в Пра-
га! 

НП

Преди Световното в Прага „Тиара“ очарова айтозлии с „Феята на мечтите“

Национален турнир 
в памет на Димитър 

Добрев

Повече от едно десети-
летие Спортен клуб по 
борба „Айтос“ е сред ре-
довните участници в 
Националния турнир за 
деца в памет на олимпий-
ския шампион Димитър 
Добрев, който се провеж-
да в с. Езерче, община Цар 
Калоян. През миналия 
уикенд в родното село на 
шампиона се проведе ХХV 
издание на турнира. Ай-
тоските момчета и тази 
година бяха сред основни-
те претенденти за меда-

лите. С три златни меда-
ла в Айтос се завърнаха 
Исак Антонов, кат. 30 кг, 
Ибрахим Мустафа, кат. 38 
кг и Хасан Исюф – кат. 59 
кг. Сребърен медал заслу-
жи Божидар Георгиев – кат. 
59 кг, престижното пето  
място зае Ибрям Рамадан. 
Младият треньор Октай 
Хасан сподели с НП радост-
та си от успеха на своите 
възпитаници: „С всяко 
следващо състезание ста-
ват все по-добри. Успяват, 
защото нонстоп мерят 
сили с противници от 
най-добрите клубове в 
страната“

НП

Три златни и един сребърен медал  
за айтоските борци 

Отборът на Айтос с треньора Октай Хасан       ФОТО: СКБ „АЙТОС“

„Тиара“ на айтоска сцена                  ФОТО: НП

В три поредни вечери спектакълът пълни залата на Военния клуб

И танцът „Флинтстоун“ с квота за Световното в Чехия

Щастливи на финала
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-н Станков, поредна кампа-
ния за избори, умориха се 
избирателите да гласуват, 
но като че ли се умориха и 
политиците да правят 
кампания. Защо така вяло 
протича тя?

– За три години шест кам-
пании доказват колко сме 
длъжници ние, политиците, 
на обществото. Очаква се от 
хората в деня на изборите да 
отидат да гласуват. Това ще 
е шестият път и те са раз-
двоени, притеснени, обърка-
ни. Наша е задачата да поемем 
ангажимент, че този, шести 
път ще е финален, ще има 
стабилно правителство, 
което ще изкара четири го-
дини и да върнем нормалност-
та в държавата. 

На въпроса Ви: „Защо няма 
кампания?“ – Честно казано, 
винаги съм бил на мнение, че 
добрият политик не прави 
кампания само 30 дни преди 
самите избори. От един по-
литик в даден район се очак-
ва да бъде сред хората 365 дни 
в годината, да се среща по-
стоянно с тях, да държи 
връзка с тях.

Редовно го правя всеки 
понеделник, независимо дали 
съм в „Славейков“, „Изгрев“, 
„Меден рудник“. Продължавам 
срещите с хората, бизнеса, 
местните власти.

– Как ще амбицирате хо-
рата да излязат и да гласу-
ват за шести път?

– Човек си задава въпроса: 
„Има ли смисъл?“. Според мен 
има смисъл. Това е нашият 
град, нашият квартал, на-
шите улици и това са наши-
те приятели и ако искаме 
градът ни да върви напред, 
то трябват хора с опит да 
спрем упражнението „проба 
– грешка“ на гърба на хората, 
общините, бизнеса. През 
последните две години нито 
бизнесът се чувства ком-
фортно с проблемите, свър-
зани с високите цени на 
енергията и газа, нито дома-
кинствата заради високата 
инфлация, още по-малко об-
щините, които бяха обезкос-
тени от гледна точка на 
бюджет и европейски про-
грами, които след три годи-
ни старт се усвоиха едва 0,3%. 
В момента, за да се върнем 
към нормалността, трябва 
да направим последна крачка 
и хората да ни гласуват до-
верие – с номер 22 в бюлети-
ната. Ние сме тези, които 
спазваме обещанията си и 
поемаме ангажименти, само 
които можем да изпълним.

– Прогнозите са за ниска 
избирателна активност, 
тя работи добре за партии 
с членска маса и структури, 
каквато е и ГЕРБ, но работи 
ли добре за демокрацията?

– За нито една партия, 
която уважава себе си, не 
работи добре. Да, ГЕРБ е не-
изменно лидер през послед-
ните години като брой гла-
сове. Но всяка една партия 
гони все повече избиратели. 
Така че, избирателната ак-
тивност е приоритет. Не 
сме спрели да агитираме хо-
рата да гласуват. В никакъв 
случай ниската избирателна 
активност не е добра за де-
мокрацията. Още повече при 
големите партии като ГЕРБ 
ниската активност вреди, 
защото дава шанс за по-нисък 
праг на по-малките партии 
да влязат в парламента. В 

много случаи това са форма-
ции, които нямат политиче-
ска платформа и впоследствие 
трябва да се съобразяваме с 
тях и не можем заради това 
да изпълним ангажиментите 
си към избирателя.

– Какви са посланията към 
вашите избиратели на те-
зи избори?

– Винаги ГЕРБ - СДС е имала 
специфична, обърната към 
региона програма. Така е и 
този път. Ние сме единстве-
ните с местна програма. 
Бургас винаги е бил лидер в 
програмата за саниране. По 
време на откритите прием-
ни ми задават въпроси, свър-
зани с него. Никой не вярваше, 
че ще се отпуснат средства, 
свързани с първите хиляда 
блока, после още 1000, в мо-
мента има 750 блока, които 
са одобрени и естествено, 
разговорът върви по две 
направления. В Бургас има 
одобрени 30 блока, предстои 
да започне санирането им 
през септември - октомври. 
В момента предстои пуска-
нето на обществените по-
ръчки. Градът беше ощетен, 
заложиха се препятствия с 
максимален брой сгради, 
които общините могат да 
получат. Тук бяха подадени 
230 заявления, одобриха 30. 
Чакат още 300 блока в Бурга-
ска област, поехме ангажимент 
през следващите години 
всеки да знае своя ред и да 
няма резервен списък. 

До 450 блока максимум 
държавата може да си позво-
ли да бъдат санирани на годи-
на. Това е по данни на Камара-
т а  н а  с т р о и т е л и т е . 
По-важното е санирането да 
продължи както досега – без 
домакинствата да дават 
средства. В тази битка не 
можем да намерим подкрепа 
от другите политически 
сили, които са на мнение, че 
трябва да има съфинансиране.

В един вход винаги има 

възрастни хора и семейства 
с малки деца, които трудно 
може да изкарат между 5 и 
7000 лева за съучастие. Не 
говорим за безплатен обяд – 
след саниране сметките за 
ток падат наполовина. Този 
ток се отпуска от държава-
та на преференциални цени.

По моя сметка за тези 2 
млрд. лева, които беше от-
пуснала държавата за сани-
ране, се възвърнаха чрез 
тока, който се спести от 
него и бе продаден на свобод-
ния пазар.

– Кога ще започне обходът 
на „Меден рудник“ и ще по-
могне ли той за отпушване 
на тапите или ще се премес-
тят на друго място?

– Трафикът ще бъде раз-
делен на две. Благодарение на 
г-н Николов и цялата адми-
нистрация се извървя един 
дълъг път. Проектът беше 
одобрен, избрано е трасе. 
Заложихме за този път пари 
в последния държавен бюджет. 
Очаква се до две-три седмици 
да стартира изборът на 
изпълнител на отсечката и 
може да се започне изгражда-
нето. Пътят ще излиза на 
изхода на Бургас в посока 
Созопол, там ще има мосто-
во съоръжение. 

– Тапата обаче ще се прех-
върли до стадион „Черномо-
рец“.

– Да, но тя се получи при 
ремонта на улица „Индустри-
ална“. Той приключва и ще се 
поразтовари движението. 
Реалното решение ще се по-
лучи, когато се изработи 
кръговото до стадион „Чер-
номорец“. 

– Какво още вълнува хора-
та и настояват за това пред 
властта?

– Питат ни за детската 
болница, това беше една 
битка, спечелена от г-н Ни-
колов и администрацията, в 
миналогодишния бюджет 
заложихме средства за нея, 

за тази година също са пред-
видени средства. Вече се 
строи. Болницата ще има 
спешно денонощно отделение, 
ще има достатъчно педиатри. 
Университетът „Проф. д-р 
Асен Златаров“ привлича 
медицински кадри, които да 
останат да живеят тук и да 
работят. В началото те са 
осигурени с жилища, докато 
се стабилизират и опознаят 
града. Работим за средства 
за осигуряване на най-добра-
та техника, с която могат 
да се лекуват нашите деца. 
Болницата ще обслужва 4 
области и 17 общини.

Осигурихме средства за 
фармацевтичния факултет 
към Университета – 220 000 
лева. Освен него вече е пред-
виден и факултет по дентал-
на медицина.

– Една нова кауза подеха 
кметовете на региона – раз-
ширение на ГКПП „Малко 
Търново“, как може това да 
се случи?

– Кметът на общината 
Илиян Янчев има идеи по какъв 
начин може да се разшири. Ще 
се даде възможност и за то-
варни автомобили до 7 тона 
да преминават, докато се 
изгради четирилентов път. 
С разширяването ще се даде 
възможност за два пъти по-
голяма пропускливост, дори 
и 4 пъти, защото сега чака-
нето на пункта стига до 6, 7, 
8 часа. Това спира бизнеса. 
Трябва да се осигурят средства 
за проектирането, което да 
е в перспектива за десетиле-
тия. Най-голямото летище 
е в Истанбул и ще става все 
по-голям притегателен цен-
тър, особено за района на 
Бургас.

– Докъде стигна проектът 
за осветяване на населените 
места в региона.

– Осветихме 22 булеварда 
в Бургас по норвежката про-
грама, разработих подобна 
програма и по Плана за въз-

становяване и устойчивост. 
Бургас, Айтос и Малко Тър-
ново подадоха своите доку-
менти. Като за Бургас са 
готови с проект за „Славей-
ков“, „Зорница“, „Лазур“ и 
„Братя Миладинови“. 

– Освен за областния 
център, кои са спечелените 
битки за другите общини?

– Има няколко важни неща, 
за които успяхме да се пребо-
рим. Това е ремонт на пътя 
Росен – Веселие - Ясна поляна. 
Оказа се, че проблемът не е 
сериозен. Вече е направена 
първата копка и благодаря 
на всички държавни инсти-
туции, които свършиха ра-
бота и неудобствата ще 
останат в историята. Око-
ло година и половина е срокът 
за изпълнение. Извиняваме 
се на хората в региона за 
временното неудобство.

Спортната зала в Царево, 
която обещах по времето на 
Георги Лапчев, е с осигурено 
финансиране, пътят за Бро-
дилово също е с подписан 
проект.

В община Поморие има път, 
който ще свързва 4 села, в 
Айтос 22 улици ще бъдат 
асфалтирани, в Малко Тър-
ново – над 20 улици ще бъдат 
асфалтирани. Две от основ-
ните артерии в Средец също. 
За всяка една община сме 
предвидили средства, за 
нуждите които имат. Това 
е ангажиментът, който гоним, 
защото в противен случай 
ще загубим доверието на 
хората.

„
В ход е избор  
на изпълнител 
на обхода на  
„Меден рудник“

ЖЕЧО
СТАНКОВ
ФОТО: ГЕРБ-СДС

 Жечо Станков е възпитаник на 
университет Universitat Regensburg в 
Германия, където получава магистърска 
степен по икономика. Има над 10-годишен 
професионален опит в сферата на 
енергетиката. Владее английски и немски 
език. Семеен, с 3 деца.
 Участвал е в управлението на няколко 
дружества с дейност в областта на 
техническия надзор на съоръжения с 
повишена опасност и изграждането на 
компресорни станции. 
 Съосновател и секретар е на „Българ-
ска асоциация компресиран газ“.
 През 2011 г. е избран за общински 
съветник от ГЕРБ в ОбС – Бургас. Бил е 
заместник-министър на енергетиката в 
периода 13 януари 2015 до 2021 г.

 Като заместник-министър е разработил:
– Програма, свързана с безплатни 
соларни панели за топла вода плюс 
бойлер, както и програма за фотоволта-
ични инсталации, насочени към битови-
те потребители.
– Две специални програми, подпомагащи 
бизнеса: средства за саниране на бизнес 
сгради, както и пари за поставяне на 
фотоволтаични панели за собствено 
потребление
 Влиза в политиката през 2011 г., 
мотивиран от желанието да вложи 
опита и знанията си във всеки проект, 
който може да направи Бургас и региона 
успешни и предпочитани, а живота на 
местните жители по-уреден, спокоен и 
справедлив.

Г

Трябва да спрем упражнението 
„проба – грешка“ на гърба  

на хората, бизнеса, общините 

Жечо Станков, водач на листата на ПП ГЕРБ-СДС:

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ИНТЕРВЮ
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Не е толкова страшно да се опълчим на ЕС, 
никой няма да ни ухапе

ИНТЕРВЮ НА  
ГЕОРГИ РУСИНОВ

– Г-н Атанасов, колко 
е важно да има добра 
разяснителна кампания 
за евровота, защото 
много от хората сякаш 
не разбират какво работи 
евродепутатът?

– Да, по принцип е така 
и считам, че е важно да 
има разяснителна кампа-
ния понеже хората не са 
наясно каква точно е ра-
ботата на евродепута-
тите и какво трябва да 
правят в Европарламента. 
Да започнем от там, че 
Европарламентът не е 
законодателен орган, но 
всяка една директива, 
която спусне Европейска-
та комисия, трябва да 
бъде интерпретирана със 
закон при нас, или да бъде 
изпълнявана по начина, 
по която ни е спусната. 
По-добрият вариант 
винаги е да бъде с наше 
законодателство от 
гледна точка на това, че 

ние действително можем 
да защитим националния 
си интерес, а не да слуша-
ме единствено и само 
какво ни казва някой от-
вън, от Евросъюза. 

– Къде биха се позицио-
нирали евродепутати 
от „Граждански блок“ в 
новия Европарламент?

– Благодаря за този 
въпрос. След избирането 
ни и влизането ни в Евро-
парламента бихме разго-
варяли и приели диалог с 
всяка една формация, но 
към момента не мога да 
отговоря къде бихме се 
позиционирали, понеже 
трябва да мине вотът. 
Трябва да видим каква е 
позицията на всяка една 
европейска партия, за да 
преценим къде съвпадат 
нашите възгледи.

– Вие сте кандидат за 
евродепутат. Какви са 
вашите цели, ако бъдете 
избран? За какво ще на-
стоявате най-вече?

– Интересното е, че 
всеки един от колегите 
кандидати обещава, че ще 

прави това, ще свърши 
онова, докато аз мога да 
кажа, че ще надграждам. 
Защо? Обяснявам веднага. 
Стажът ми в Народното 
събрание на Република 
България е 14 години. От 
тези 14 години два манда-
та, или 8 години, съм бил 
съветник на председате-
ля на Комисията по евро-
пейски въпроси и контрол 
на европейските фондове. 
Т.е. аз съм работил много 
дълго време в тази сфера. 
Като водещи в парламен-
тарното измерение на 
европредседателството 
на Република България в 
Европейския съюз, като 
парламентарна комисия 
сме свършили много за 
този период. 

– Какво постигнахте 
във времето, когато бя-
хте съветник в Народно-
то събрание?

– Едно от най-значими-
те ни постижения е под-
писването на общоевро-
пейски документ, наречен 
Общоевропейска рамка. 
Тя беше разписана от 

наша страна още през 
2016-а и обозначава и дава 
посока за идентично раз-
витие на всяка държава 
членка на Европейския 
съюз. Това се отнася до 
минимална работна за-
плата, здравеопазване, 
информационна система, 
администрация. Между 
2016-а и 2023-а ние тряб-
ваше да бъдем на това 
ниво, на което е целият 
Европейски съюз, а не под 
него, не на втора скорост 
и т.н. Също така бяхме 
договорили и допълни-
телни средства, които 
да ни бъдат отпуснати, 
защото самото увеличение 
на минималната работна 
заплата пък от своя стра-
на влияе на бизнеса, тъй 
като се увеличават оси-
гуровки, данъци. Всичко 
това беше направено, 
разписано и договорено, 
но не се изпълни във фор-
мата, в която трябваше 
да е. За което аз искрено 
съжалявам, понеже беше 
разписано в добри параме-
три и можеше да бъде 
изпълнено с добро качест-
во. По време на европред-
седателството, ние бяхме 
водещи в парламентарно 
измерение, както казах, 
но там е суха материя и 
имаше точно определени 
спуснати параметри – 4 
заседания с членове на 
Европейския парламент 
и до там се изчерпва всич-
ко. Имахме възможност и 
опции да разгърнем своя 
потенциал точно през 
тези 6 месеца, които пред-
седателствахме Европей-
ския съюз, нашите посла-
ници да работят за 
договаряне на по-добри 
условия, за отстъпки, за 
свързване на фирми с 
външни бизнес партньо-
ри, което също не се осъ-
ществи. Похарчихме една 
огромна сума за провеж-
дането на европредседа-
телството, а резултатът, 
който постигнахме, беше 
минимален. 

– Наблюдава се в цяла 
Европа едно засилване 
влиянието и резултати-
те на консервативните 

партии и е възможно да 
имат много по-голямо 
представителство в 
Европарламента от до-
сега. Какво ви говори това 
на Вас? Един вид израз на 
недоволство срещу сегаш-
ните политики на Европа 
ли е?

– По-скоро, да. От глед-
на точка и на напускането 
на една от големите ико-
номики на Европейския 
съюз (б.а. излизането на 
Великобритания и послед-
ствията от Брекзит), 
това си е доста сериозен 
червен флаг, който още в 
този момент трябваше 
да ни светне лампата, че 
нещо не е наред. През пе-
риода на досега ми за тези 
8 години с европейски 
представители, много 
пъти сме разговаряли по 
различни теми с тях дос-
та задълбочено и мога да 
кажа, че самото струк-
туриране на Европейския 
парламент е съвсем раз-
лично от нашия. Те казват: 
„Ние имаме един мандат 
от пет години. Какво ще 
постигнем в него? Ами 
каквото постигнем“. 
Влизат в една петгодиш-
на рамка и са дотам. Така 
че явно самото развитие 
на Евросъюза е с петгоди-
шен план за действие. 
Никой не мисли за 10 – 15 
– 40 или 60 години напред. 
Може би затова консер-
ватизмът и консервато-
рите в западните страни 
се засилват, защото са-
мата политика на Евро-
пейския съюз, на голяма 
част от страните не се 
харесва и допада. Трябва 
да отчетем и факта, че 
голяма част от министър-
председателите на дър-
жавите-членки защитават 
националните си интере-
си, и то доста упорито. 
Постигат резултати. 
При нас не е така. Ние 
единствено слушаме и 
изпълняваме. Това не е 
добре за нашата родина, 
държава, народ, икономи-
ка и каквото и да е друго. 
Окей, влизат едни големи 
средства у нас за развитие, 
които Бог знае къде оти-

ват. Усвояването на 
тези средства е с много 
въпросителни. Да, поема-
ме ги, отчитаме ги, но 
дали ги инвестираме по 
предназначение, не е мно-
го ясно.

– Какви трябва да са 
методите срещу това да 
не сме втора ръка стра-
на членка на Европейския 
съюз? По-твърда ръка и 
от националните прави-
телства? 

– С една дума, ако тряб-
ва да го кажем, е родолюбие. 
Просто всички власти-
мащи – министър-предсе-
датели, министри, депу-
тати и други трябва да 
обичат хората и народа 
си, който ги е избрал. Да 
започнем от това, а от 
там нататък да защита-
ват интересите ни. Не е 
толкова страшно, нека 
се опълчат на Европейския 
съюз, няма никой да ги 
ухапе. 

– Виждаме, че при дру-
ги държави се постигат 
такива успехи. Една Ун-
гария горе-долу е от на-
шата черга.

– Именно. Типичният 
пример е Виктор Орбан. 
Наскоро бях в Будапеща, 
ходих в унгарския парла-
мент и нещата стоят по 
малко по-различен начин. 
Защо? Защото самите те 
са горди, че са унгарци и 
отстояват своето. Ние 
сме най-старата държава 
в Европа, с най-богатата 
история, обаче не можем 
да си защитим национал-
ния интерес. Това е поло-
жението, както и да го 
погледнем и да го говорим.

– За финал – защо тряб-
ва гласоподавателите 
да подкрепят листата 
на „Граждански блок“ за 
евродепутати?

– Аз няма да им кажа да 
подкрепят нашата листа 
точно. Нека да излязат и 
да гласуват, да го направят 
по съвест и да подкрепят, 
когото пожелаят, при-
познаят и харесат. Ако 
все пак харесат нас, да 
гласуват с номер 17 и пре-
ференция 115 за мен.

ТИХОМИР АТАНАСОВ, КАНДИДАТ ЗА ЕВРОДЕПУТАТ ОТ „ГРАЖДАНСКИ БЛОК“: 

 Тихомир Атанасов е с висше икономическо образо-
вание. 
 Бил е съветник в четири народни събрания – 42, 
43, 44 и 45-о. 
 Насочеността му е към европейските въпроси и 
контрол на европейските фондове, както и околна 
среда и води. 
 Той е от самото начало и сред основателите на 
„Граждански блок“ заедно с бившия главен прокурор 
Иван Гешев. 
 Атанасов е кандидат за евродепутат в листата 
на коалицията. Вижте какви ще са приоритетите 
му, какви проблеми има в Европарламента и как 
според него могат да бъдат решени. 

„
Най-старата 
страна сме  
в Европа,  
а не можем  
да си защитим 
националния 
интерес

ТИХОМИР 
АТАНАСОВ
ФОТО: ГРАЖДАНСКИ БЛОК



ИНТЕРВЮ НА ДОНА МИТЕВА

– Г-жо Григорова, лявото 
политическо пространство 
е сепарирано много – как да 
ви разпознаят вас от „Со-
лидарна България“ хората, 
които желаят да ви се до-
верят? Кое е уникалното, 
което ви различава…

– Коалиция „Солидарна 
България“ се различава по 
това, че целите и каузите 
ѝ са ориентирани основно 
към работещия български 
гражданин, който до голяма 
степен беше изоставен от 
традиционните леви фор-
мации както у нас, така и в 
Европейския съюз. Нашата 
коалиция не се прикрива зад 
етикет, под който стоят 
нищонезначещи фрази. Вече 
сме се опитвали да се пре-
борим за по-голямата част 
от нашите идеи, но се до-
каза, че няма да успеем, до-
като не вземем управление-
то в собствените си ръце. 
Например, още през 2017 г. 
организирахме гражданска 
инициатива, внесохме в 
Народното събрание над 
30 000 подписа в подкрепа на 
нашите искания за връщане 
на необлагаем минимум и 
намалено ДДС за стоки от 
първа необходимост. Цяла-
та гражданска енергия беше 
неглижирана от тогаваш-
ните управляващи от ГЕРБ, 
а председателката на Бю-
джетната комисия в НС г-жа 
Менда Стоянова заяви: „Ако 
Ваня Григорова иска да про-
меня данъчната система, 
да се яви на избори, да ги 
спечели и тогава да променя!“ 
Ето, правим го.

Как да ни разпознаят? Ние 
сме автентични носители 
и защитници на политика-
та, насочена към работе-
щите. В нито една друга 
формация няма 5 водачи на 
листи, които са активни, 
действащи синдикалисти 
и още 13 кандидати синди-
калисти на места различни 
от първото, но водещи в 
отделните МИР-ове. Всич-
ки те работят или са рабо-
тили в различни предприя-
тия, различни икономически 
сектори. Опасявам се, че в 
други леви формации на 
челни места са хора, които 
често нямат нито ден тру-
дов стаж извън партийни-
те централи и Народното 
събрание, а така могат да 
представляват само себе 
си.

– Има ли борба между 
поколенията в политика-
та? Тя ли, донякъде, е при-
чина за честите избори у 
нас?

– Дали борбата между 
Бойко Борисов и Кирил Пе-
тков е поколенческа? Не 
мисля. В противен случай 
Кирил Петков би трябвало 
да е във война с ген. Атанас 

Атанасов например, а те 
очевидно се разбират добре.

Ние наблюдаваме борба 
на лобита. Едното е това 
на българския олигарх, кой-
то вече се е превърнал в 
политик и брани това, кое-
то е окупирал. Другото е на 
новите юпита без корени – 
сега са тук, утре на Малди-
вите, поради което не можем 
да разчитаме на обвърза-
ността им с България и 
отговорността към стра-
ната и хората. Вторите 
изпълняват чужди поръчки, 
минават транзит и във 
всеки момент могат да се 
качат на самолета и никога 
повече да не погледнат назад. 
И двете лобита водят по-
литика на раздържавяване, 
опоскване на последните 
остатъци от държавност, 
но често стигат до конфликт 
помежду си, както разбой-
ници влизат в свади при 
подялбата на плячката. И 
правителството пада.

– Като влезете в парла-
мента – къде ще е точно 
мястото на „Солидарна 
България“ – ляво, център…

– Категорично ляво. Нито 
дясното, нито центърът 
водят реална – социална и 
политика в защита на тру-
дещите се, пенсионерите, 
майките, хората с уврежда-
ния.

– Готови ли сте на ком-
промиси с управляващите 
и в какви случаи?

– Най-важният и ценен 
компромис, който биха 
търсили партиите от 
Сглобката, е да бъдем тях-
на патерица за следващата 
им „некоалиция“. Няма да 
правим такива компромиси 
и няма да участваме в упра-
вление! Включихме се в 
предизборната надпревара, 
защото трябва да променим 
дневния ред на управлява-
щите, не за да подсилим 
едни партийни формации, 
които целенасочено и по-
следователно рушат както 
последните останали ма-
щабни държавни предприя-
тия, така и базовото дове-
рие в политическия живот 
и процеси у нас.

– Смятате ли, че е въз-
можно ново обединение 
ляво-център с цел силна 
опозиция – не само в парла-
мента, а и с бъдеща цел 
спечелване на повече гла-
сове по време на избори?

– Смятам, че обединение, 
коалиция или каквото и да 
е взаимодействие не бива да 
се прави само и единствено 
за да получим повече гласо-
ве. В този смисъл, струва 
ми се, че центърът е далеч 
от проработническата 
политика и трудно можем 
да постигнем разбирател-
ство с центристки партии. 

Иначе няма нищо по-ло-
гично формации със сходни 
цели да се обединят, за да 

са по-силни и заедно да по-
стигнат успех в общите си 
каузи. Това, което повече 
никога няма да допусна оба-
че, е някой да се възползва 
от проработническия ни 
профил за избори, но само 
като етикет, като изтика 
синдикалните представи-
тели на неизбираеми позиции, 
а след изборите забрави, че 
именно политиката в ин-
терес на трудещите се е 
била подкрепена от избира-
телите.

– Коя е основната Ви 
лична задача, влизайки в 
Народното събрание?

– Трудно мога да избера 
само една – частните пен-
сионни фондове да не са 
задължителни, за да има 
повече средства за днешни-
те пенсионери; оздравяване 
и запазване публичния ха-
рактер на БДЖ и „Български 
пощи“; разширяване на ко-
лективното трудово дого-
варяне, за да постигнем 
по-високи трудови възна-
граждения във всички сек-
тори; приемане на Закон за 
стачките и пр., и пр. За да 
обобщя – основната ми за-
дача е гражданите, работе-
щите да усетят, че имат 
свои представители в На-
родното събрание, които 
успяват да надвият лоби-
стите на едрия бизнес, 
които преобладават там.

– Имате ли амбиции да 
застанете начело на БСП, 
с цел от бутикова партия 
тя отново да се превърне 
в масова, такава, каквато 
е била в повечето време от 
дългото си съществувание?

– Нека успокоим за пореден 
път г-жа Нинова. Не, нямам 
никакви амбиции да превзе-
мам БСП и да я оздравявам, 
макар да е жалко състоя-
нието, до което беше дове-
дена най-старата социална 
и социалистическа партия 
у нас. Тя беше превърната 
в марка, обслужваща лични-
те цели на председателя ѝ. 
Не съм сигурна, че след 
дългите години, в които 
беше (и все още е) откъсна-
та от проблемите на „пеш-
ките“, тя има достатъчно 
прикрита с пепел жар, 
която да я съживи.

– Кой световен или бъл-
гарски политик е вашият 
личен еталон?

– Доктор Петър Дертли-
ев – социалдемократ от 
началото до самия край. 
Последователен в каузите 
и действията си, без значе-
ние каква е конюнктурата. 
Борец преди 1944 г., борец и 
в следващия период, за кое-
то плаща с 10 години затвор 
за „контрареволюционна 
дейност“. В самото начало 
на прехода неговата партия 
БСДП е част от СДС, но 
бързо се разочарова от са-
моназначилите се за демо-
крати и вади социалдемо-

кратическата партия от 
СДС.

Ключова за мен е негова-
та реплика „с таланта на 
целия народ, със сръчните 
ръце и умните глави“, кога-
то се решава въпросът да 
има, или да няма България.

– Каква е голямата цел 
на България в семейството 
на обединена Европа?

Обединена, социална и 
мирна Европа е мечта за 
всички европейци. Днес та-
зи Европа обаче е химера, 

благодарение на продажния 
европейски политически 
елит. Европейският съюз 
имаше за президент, надявам 
се никога вече да не допуснем 
такива личности на ключо-
ви позиции, една жена – Ур-
сула фон дер Лайен, която 
безпрекословно изпълнява-
ше всички поръчки на задо-
кеанските ни партньори, с 
което компрометира енер-
гетиката и икономиката 
ни. И всички действия на 
Еврокомисията минаваха 

под знака на „евроатланти-
ческите ценности“. За коа-
лиция „Солидарна България“ 
няма евроатлантически, а 
общочовешки ценности.

Голямата цел на България 
не е да влезе в еврозоната, 
не е и да бъде най-послуш-
ният прислужник. Нашите 
представители там следва 
да защитават национални-
те ни интереси, за да бъдем 
възприемани като равноп-
равен член, какъвто към 
момента сме само на хартия.
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Ние сме автентични носители и защитници 
на политиката, насочена към работещите

ВАНЯ ГРИГОРОВА, „СОЛИДАРНА БЪЛГАРИЯ“:

 Ваня Григорова е лидер на коалиция „Солидарна 
България“, която участва в парламентарните и 
европейски избори на 9 юни 2024 г. 
 Родена е през 1978 г. в София. 
 Председател на сдружение „Солидарна България“ от 
учредяването му през 2010 г. 
 Икономически съветник на президента на КТ 
„Подкрепа“ до 2023 г., когато се кандидатира за кмет 
на столицата. Противно на прогнозите, стига до 
балотаж и само около 4800 гласа я разделят от 
кметския пост. 
 Последователен защитник на социалните права на 
българите, автор е на множество доклади и анализи 
за социалната, осигурителната и трудовата систе-
ма у нас.

„
За коалиция 
„Солидарна 
България“  
няма евро- 
атлантически, 
а общочовешки  
ценности

ВАНЯ
ГРИГОРОВА
ФОТО: СОЛИДАРНА 
БЪЛГАРИЯ
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Човекът със сърце за „Черноморец“ си отиде
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Футболен Бургас загуби 
една легенда. Тома Томов 
почина преди дни след дъл-
го боледуване, съобщиха от 
ФК „Черноморец 1919“. То-
мата, както е известен, се 
бори с тежко заболяване. 

Томов бе отдаден прижи-
ве на една кауза – „Черномо-
рец“. С подкрепата си през 
целия си живот за клуба, 
той се превърна в едно от 
знаковите му лица. Баща му 
е от тези, които помагат 
финансово навремето, за да 
се построи стадионът в 
квартал „Акациите“, който 
днес вече не е дом на „аку-
лите“. 

Томов е бил и треньор на 
детския национален отбор 
след като рано приключва 
кариерата си като футбо-
лист заради контузии. При 
него са тренирали редица 
родни таланти, които се 
доказаха като футболисти 

впоследствие. Сред тях е и 
новият президент на БФС 
Георги Иванов – Гонзо, Кра-
симир Чомаков и други. 

На два пъти е президент 
на „Черноморец“ – от 1984 
до 1988 и 1990 до 1994. Томов 
бе и човекът, който спаси 
историята и името на 
клуба след грандиозния 
фалит на тогавашното 
ПСФК на Митко Събев, 

водено от Красимир Балъков 
и Фреди Бобич. Преродени-
ят ФК „Черноморец 1919“ 
извървя трудния си път от 
най-ниското ниво на фут-
бола, за да стигне до Втора 
лига през изминалия сезон, 
откъдето обаче отпадна. 
Неотлъчно до Томата в 
каузата му за спасяване на 
„Черноморец“ е семейство-
то му. 

Легенда. Тома Томов почина след дълго боледуване

КРАСИМИР КАЛУДОВ

Това не е отговор на 
въпроса как умря Тома 
Томов. А опит да си спомня 
как живя Тома Томов.
Как живя ли?
Живя така, че в Обредния 
дом на бургаския гробищен 
парк дойдоха дори и хора, с 
които са били на различно 
мнение през годините.
Дойдоха футболни съперни-
ци. Появиха се силни хора, с 
които е водил битки на 
футболния терен като 
играч или ръководител.
Дойдоха съотборници, 
съперници, приятели, 
фенове, хора от различни 
съсловия на Бургас. Много 
хора.
Дойдоха и сведоха глава 
пред Бат` Тома заради 
всичко това, което той 
направи за бургаския 
футбол.
Сигурно и заради това, 
което не му стигна 
времето да направи.
Едно е сигурно. Тома Томов 
имаше много футболни 
мечти, свързани с неговия 
любим „Черноморец“.
Част от тези мечти 
постигна, а онези, неизпъл-
нените, завеща на всички 
нас.

Замислете се. Тома Томов 
ни накара всички да 
мечтаем за силен „Черно-
морец“ и за силен бургаски 
футбол.
И до сетния си час не се 
отказа от своите мечти.
А понякога беше ужасно сам 
с тях.
И със семейството си, 
разбира се. Защото беше 
неизбежно онази магия на 
„Черноморец“ да обземе и 
децата му.
Тома Томов не разполагаше 
с неограничени бюджети за 
отбора. Той беше футболен 
шеф от старата школа. За 
него не беше унизително да 
чука по врати, за да търси 
помощ, пари и подкрепа за 
отбора.
За него не беше уморител-
но да възражда отбора от 
развалините.
За него „Черноморец“ беше 
част от живота му.
Беше животът му.
Спомняте ли си колко 
енергия хвърли той, за да 
отбележим стогодишнина-
та от основаването на 
футболния „Черноморец“? 
Тогава той грееше. А 
почитателите на отбора 
бяха рамо до рамо на 
стадиона за празника. 
Заедно.

Благодарение на Бат` Тома 
и на още някои запалени 
хора това се случи.
Но както ви казах, за да го 
изпратят към вечния му 
дом, дойдоха и хора извън 
футбола.
Знаете ли...веднъж Бат` 
Тома дойде при мен и ме 
помоли да съобщим на 
хората в България, че 
неговият скъп приятел Гого 
Найденов от „Тоника“ има 
нужда от помощ за 
лечение.
Нямаше как да му откажа. 
Изпратих съобщение до 
всички възможни медии в 
България и използвах 
тогава ефира на „Дарик 
радио“, за да отправим зов 
за помощ. Всъщност зовът 
за помощ беше изпратен 
от Бат` Тома. Защото той 
помагаше на хората.
Тома Томов помагаше от 
сърце и душа за издигането 
на църковния храм в 
Сарафово. И беше истински 
щастлив, когато камбана-
та на тази християнска 
обител започна да бие.
Беше добър човек.
Живя като добър човек.
И затова толкова много 
хора днес сведоха глави 
пред паметта му.
Почивай в мир, Бат` Тома.

Това не е отговор на въпроса как умря, 
а опит да си спомня как живя

ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
След като „Черноморец“ 

трагично отпадна във „В“ 
група, Бургас отново е без 
представител в професио-
налния футбол. За сметка 
на това догодина може да 
имаме бургаско дерби… при 
аматьорите. Възроденият 
„Нефтохимик“ само трябва 
да спечели промоция в третия 
футболен ешелон, за да 
срещне вечния съперник. 
След убедителна кампания 
в „А“ ОФГ, „зелените“ доба-
виха още един трофей във 
витрината – титла от 
аматьорски футбол. 

Така бургаското дерби ще 
се завърне, може би където 
му е мястото, след всички 
опити през годините за 
възраждане на футбола в 
морския град. Греда след 
греда и резултатът е нали-
це. „Акули“ и „шейхове“ ще 
трябва да се борят за връ-
щане при професионалисти-
те. И отново ще сме един-
ственият от големите 
градове с липса в „А“ и „Б“ 
групи.

Фокусът през изминалия 
сезон бе върху „Черноморец“, 
които много активно рабо-
тят за оздравяването на 
клуба с взимането на конце-
сия стадиона в Долно Езеро-

во, който получи името „Иван 
Притъргов“ и проекти за 
цялостното развитие на 
базата. След нелошо начало 
на сезона в „Б“ група, бургаз-
лии плавно взеха да потъват 
към дъното на таблицата, 
за да се стигне до решаващ 
и директен мач за оставане 
в елита срещу „Своге“, който 
бе загубен.

От ръководството на 
„акулите“ тези дни изля-
зоха с изявление, с което на 
първо място поднасят 
извиненията си към фено-
вете за това, че не успяха 
да се спасят. След това се 
изказват и благодарност-
ите към треньора Ангел 
Стойков, който по думите 
на шефовете в „Черноморец“ 
„многократно е поемал 
отговорност за недобрите 
резултати в някои срещи 
и винаги е бил готов да 
поеме цялата вина, като се 
раздели с клуба“.

Тъй като преди няколко 
месеца бяха гласувани извън-
редни допълнителни средства 
за отбора от Общински 
съвет – Бургас по предложе-
ние на председателя на 
Спортната комисия, се 
повдигнаха много въпроси 
относно финансирането на 
отбора. „Черноморец“ е по-
лучил най-големия процент 
от финансирането си от 

Община Бургас – 536 000 лева, 
което на близо трите ми-
лиона лева общ бюджет за 
спорта подразни доста 
други клубове, които съот-
ветно също поискаха повече 
пари.

Сега изглежда, ръковод-
ството на „акулите“ е ре-
шило да направи отчет за 
финансирането на клуба за 
изминалия неуспешен сезон 
в професионалния футбол.

„Постъпленията от Об-
щина Бургас – 536  000 лв., 
като от тях е заплатен 
наем на стадион „Лазур“ в 
размер на 84 000 лв. Допъл-
нително са изразходвани 
приблизително 20 000 лв. за 
поддръжка, ел. енергия и 
материали по стадиона. 
Нетните приходи от общи-
ната възлизат на 432 000 лв. 
към момента“, посочват в 
изявлението от клуба.

Ето и останалите спон-
сори на клуба: “Лайф Хоспитал“ 
– 120  000 лв.; „Трансвагон“ – 
120 000 лв.; Фирма за превози 
– 20 000 лв.; Бетинг компании 
– 180 000 лв.; Частни дарите-
ли – 20  000 лв.; Приходи от 
билети и карти – 40 000 лв. 
Общо 932 000 лева за година-
та, пишат от клуба като 
общинските средства са 
сметнати в размер на 432 000 
лева, а не 536, както сами 
посочват от „Черноморец“.

Та сумата от близо 1 ми-
лион лева е изразходена по 
следните пера: Разходи за 
издръжка на мъжкия пред-
ставителен отбор във 
Втора лига; Разходи за из-
дръжка на ДЮШ, свързани 
със спортния календар, 
транспорт, консумативи и 
спортни принадлежности; 
Разходи по поддръжка на 
стадион „Иван Притъргов“.

„Целта на тази информа-
ция не е да служи като оп-
равдание за резултатите, а 
за да сложи край на всички 
спекулации, относно разме-
ра и начина на финансиране 
на клуба! Всеки, който твър-
ди, че има друга информация, 
е добре дошъл да предоста-
ви нужните доказателства. 
Искаме да изкажем искрени-

те си благодарности и към 
всички спонсори и хора, по-
магали безвъзмездно със своя 
труд, в името на това клубът 
да бъде на едно по-високо 
ниво! Искаме да благодарим 
на Община Бургас и в част-
ност на кмета на град Бургас 
г-н Димитър Николов. Без 
неговото съдействие учас-
тието ни във ВПФЛ нямаше 
да бъде възможно. Благодарим 
за всичко сторено!“, съобща-
ват от ръководството, 
като следват благодарности 
и към останалите по-скром-
ни спонсори.

Всъщност това е един от 
основните проблеми и на 
двата клуба през последните 
години, а именно спонсор-
ството. Така и не се намери 
някой бизнесмен, който да 

вложи значителен капитал, 
за да не са зависими от об-
щински пари „Черноморец“ 
и „Нефтохимик“. Опити 
бяха правени и в единия лагер, 
и в другия – неуспешно. Про-
блемът с базите само задъл-
бочава кризата, в която е 
изпаднал бургаския футбол. 
Стадионите буквално се 
разпадат и макар да се правят 
опити за придобиване поне 
на единия от двата от Об-
щина Бургас, перспективата 
това да стане скоро е ни-
щожна.

А дотогава верните фе-
нове на двата отбора отно-
во ще се срещнат, гледайки 
любимците си във „В“ група. 
А някога грандовете в Бъл-
гария трепереха да стъпят 
в Бургас…

Бургас отново може да има футболно дерби… при аматьорите

Тома Томов посвети живота си на каузата "Черноморец"
ФОТО: BURGAS-REPORTER.COM

Децата – бъдещето на клуба, винаги бяха важни за почетния президент ФОТО: BURGAS-REPORTER.COM

"Черноморец" и 
"Нефтохимик" 
ще се срещнат 

евентуално в 
Трета лига

ФОТО: БНР, АРХИВ
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ОБЯВА

„Сма Минерал Бургас Вар“ ЕООД има следното инвестиционно 
намерение: Удължаване срока на договора за концесия с 25 год. на 
находище „Малко Търново“, община Малко Търново, Област Бургас“

ПОКАНА
За свикване на общо събрание на сдружение с нестопанска цел с 

наименование „ФУТБОЛЕН КЛУБ РАВДА – 1954”

Управителния съвет на сдружение с нестопанска цел „ФУТБОЛЕН 
КЛУБ РАВДА – 1954”, Област Бургас, Община Несебър, с. Равда, 
ул. „Свобода” № 5 на основание чл. 26, ал.1 от ЗЮЛНЦ и чл. 23 от 
Устава на Сдружението свиква Общо събрание на членовете на 
Сдружението на 17.07.2024г., което ще се проведе  на адрес: Област 
Бургас, Община Несебър, с. Равда, ул. „Свобода” № 5 от 09.00 
часа, при следния дневен ред:

1.Вземане на решение за приемане на нов член на Сдружението.
2.Вземане на решение за освобождаване на член на управител-

ния съвет.
3.Вземане на решение за избор на нов член на управителния 

съвет на Сдружението.
4.Приемане на нов Устав на Сдружението.
5.Разни.
При липса на кворум събранието ще се проведе същия ден в 

10.00 часа, на същото място, при същия дневен ред, съгласно чл. 
27 от ЗЮЛНЦ и чл. 27.(1) от Устава на сдружението.

Членовете на сдружението могат да се запознаят с писмените 
материали и проектите на решения по дневния ред на посочения за 
провеждане на заседанието адрес.

Управителен съвет

П О К А Н А

Управителният съвет на ЗКПУ “Васил Левски” – с. Медово, общ. 
Поморие кани всички свои член – кооператори на отчетно – избор-
но събрание, което ще се проведе на 22.06.2024г. от 09:00 часа в 
салона на Читалището в с. Медово, при следния

Дневен ред:
1. Актуализация на списъка на член – кооператорите и приемане 

на нови член-кооператори.
2. Отчет на УС за 2023г.
3. Отчет на КС за 2023г.
4. Приемане и гласуване на Годишния финансов отчет за 2023г.
5. Избор на нови ръководни органи: УС, КС и председател
6. Текущи

Ако не се явят необходимия брой членове, събранието ще се 
проведе 1 час по-късно, независимо от броя присъстващи, съглас-
но чл. 17 ал. 2 от Закона за Кооперациите.

От УС на ЗКПУ “Васил Левски” – с. Медово

СЪОБЩЕНИЕ

В изпълнение на разпоредбите на чл.15, ал.1 от НУРИЕОПП, 
ДИМИТЪР ДИКОВ ШУРЕЛОВ, уведомява всички заинтересовани 
физически и юридически лица, за издадено Решение №БС-97-ЕО-
22.05.2023г. на РИОСВ-гр.Бургас, за преценяване на необходимист-
та от извършване на екологична оценка за обект ”Проект на ПУП 
ПЗ за ПИ 56513.63.22 по КК на землище с.Приморско, м. Край 
село, Община Приморско“. 

Решението е на разположение на заинтересованите страни 
всеки работен ден от 9.00 ч. – 12.00 ч. и от 13.30 ч. – 16.00 ч., в 
период от 14 /четиринадесет/ дни от датата на обявяване на следния 
адрес: гр.Приморско, ул.“Трети март“ №55, тел.-0883323249 – Пе-
тър Иванов.

За реклама: 056 825 435, 0878 424 698  www.faragency.bg

ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-523/05.06.2024 
г. на кмета на Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен 
търг с тайно наддаване за отдаване под наем за срок 
от 5 /пет/ години на Павилион № 4, с площ от 20 
кв.м., разположен в петно №4, съгласно Схемата за 
поставяеми обекти на община Царево за 2023 г., за 
с.Лозенец, находящо се в ПИ № 44094.501.360 по 
КККР на с. Лозенец, актуван с АЧОС №167/03.06.2003 
г., с предназначение за „офис”.

Условия за провеждане на търга:
– Начална тръжна наемна цена на месец в размер 

на 60.00 лв. на месец без ДДС и годишна наемна 
цена – 720.00 лв. без ДДС.

– Направените предложения не могат да бъдат 

по – малки от първоначалната тръжна наемна цена 
плюс 10 % от същата. 

       Срок за закупуване на тръжната документация 
от деловодството на Община Царево до 15,00 ч. на 
21.06.2024 г. 

Срок за подаване на предложенията за участие– до 
16,00 ч. на 24.06.2024 г. 

 Цена на тръжната документация-100.00 лева 
без ДДС и депозит за участие в размер на 72.00 
лева, представляващ -10 % от началната тръжна 
годишна наемна цена, вносим по сметка на Община 
Царево-ВG35 UNCR 70003324008729, най-късно  
до 21.06.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-25.06.2024 г., 
час-10,15 часа, място-заседателната зала в сградата 
на Общинска администрация Царево.

За контакт : Дима Стайкова – тел. 059055013

ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-521/05.06.2024 
г. на кмета на Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен 
търг с тайно наддаване за отдаване под наем за 
срок от 1 /една/ година за периода от 15.06. до 
15.09.2024 г. на следния общински имот, за ползване 
като „паркинг”: ПИ № 48619.501.430 по КККР на 
гр. Царево, целият с площ от 1261 кв.м. с трайно 
предназначение на територията-урбанизирана, с 
НТП – за паркинг, актуван с АПОС 1250/27.06.2019 г.

Условия за провеждане на търга:
 – Начална тръжна наемна цена – 2900,30 лв. на 

месец без ДДС или 8700,90 лв. без ДДС за периода 
на ползване от 15.06 до 15.09.2024 г.

– Направените предложения не могат да бъдат 

по – малки от първоначалната тръжна наемна цена 
плюс 10 % от същата. 

       Срок за закупуване на тръжната документация 
от деловодството на Община Царево до 15:00 ч. на 
21.06.2024 г. 

Срок за подаване на предложенията за участие– до 
16:00 ч. на 24.06.2024 г. 

 Цена на тръжната документация-100.00 лева 
без ДДС и депозит за участие в размер на 870.90 
лева, представляващ -10 % от началната тръжна 
годишна наемна цена, вносим на каса или по сметка 
на Община Царево-ВG35 UNCR 70003324008729, 
най-късно  до 21.06.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-25.06.2024 г., 
час-10:00 часа, място-заседателната зала в сградата 
на Общинска администрация Царево.

За контакт : Дима Стайкова – тел. 059055013

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-525/5.6.2024 г. на 
кмета на общината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен 

търг с тайно наддаване за продажба на недвижим 
имот-частна общинска собственост, а именно: ПИ 
№06553.501.327 по КККР на с. Бродилово,  с площ 
от 480 кв.м., с трайно предназначение-урбанизирана.

  Начална тръжна цена – 6720 лв. без ДДС.
Имотът е със следното ограничение: през него 

минава въздушен електропровод- високо напрежение.
Направените предложения не могат да бъдат по-

малки от  първоначалната тръжна цена плюс 10% . 
Срок за закупуване на тръжната документация 

от деловодството на Община Царево до 15,00 ч. 
на 21.6.2024г. 

 Срок за подаване на предложенията за участие- 
до 16,00 ч. на 24.6.2024г. 

Предложенията за участие се подават в деловод-
ството на Община Царево в запечатани и непрозрачни 
пликове, със залепен етикет с наименованието на 
участника и имота.

Цена на тръжната документация-100 лева без 
ДДС и размер на депозит за участие -672 лева -10 
% от началната тръжна цена,  вносим по сметка на 
Община Царево-  ВG35 UNCR 70003324008729, 
най-късно  до 21.6.2024г.

Дата на отваряне на предложенията-25.6.2024г., 
час-10,30 часа, място- заседателната зала на 3-ти 
етаж в сградата на ОА Царево.-

Оглед на  имота  ще се извършва по искане на 
кандидата след закупуване на тръжната документация, 
всеки работен ден до датата на провеждане на търга.

За контакт : Галина Вълева – тел. 0590550-24
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Young Woman And The Sea 
с премиера в България

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На 31 май след светов-
ната премиера в Лос Ан-
джелис и заедно с пускане-
то му по кината в САЩ и 
Англия сниманият в „Ню 
Бояна филм“ Young Woman 
and the Sea беше излъчен 
ексклузивно пред избрана 
аудитория и в Киноцен-
търа. Сред публиката 
бяха високопоставени 
директори на „Уолт Дис-
ни“, представители на 
българското правителство, 
най-успешният състезател 
по плуване в открити 
води и бивш министър на 
спорта Петър Стойчев, 
олимпийската шампионка 
по стрелба Мария Грозде-
ва и изпълнителният 
директор на НФЦ Петър 
Тодоров. Със специална 
покана от Ярив Лернер – 
изпълнителен продуцент 
на „Ню Бояна“, на премие-
рата присъства и бургаз-
лията Кирил Евтимов, 
придружен от своята 

съпруга.
Young Woman and the Sea 

е продуциран от Walt Disney 
Pictures и компанията на 
най-известния филмов 
продуцент в света Jerry 
Bruckheimer Films. В глав-
ната роля на първата 
преплувала Ламанша жена 
– американската състеза-
телка по плуване Труди 
(Гертруд) Едерле е позна-
тата ни от „Междузвезд-
ни войни“ Дейзи Ридли. 

В наскоро проведен 
разговор Ярив Лернер – 
изпълнителен продуцент 
на „Ню Бояна“ споделя, че 
работата по филма започ-
ва през 2015 г., когато 
Джери Брукхаймър придо-
бива правата върху едно-
именната книга на Глен 
Стаут. През 2020 г. Walt 
Disney Pictures се присъе-
диняват към проекта, 
сключват договор с Nu 
Boyana и през май 2022 г. 
започват снимки в Бълга-
рия. Самият Брукхаймър 
идва на място в София да 
се убеди лично в условията, 

които Киноцентърът 
предлага. Първоначално 
лентата е замислена за 
излъчване в стрийминг 
платформата Disney+, но 
след тестови прожекции, 
на които се оказва с един 
от най-високите рейтин-
ги за филм, продуциран от 
Брукхаймър (да припомним 
част от продуцираните 
от него: („Армагедон“, 
„Карибските пирати: 
Проклятието на Черната 
перла“, „Полицаят от 
Бевърли Хилс, „Топ Гън“) 
е взето решение да бъде 
излъчена и по кината, 
както и включена в със-
тезаващите се за Оскар 
и БАФТА през 2025 г.

Това е най-големият 
успех на световно ниво на 
филм, сниман на българска 
територия. Още по-хуба-
вата новина е, че в него 
има и сериозно българско 
участие. В различни мо-
менти от историята се 
включват Петър Стойчев 
(постигнал световен 
рекорд за преплуване на 
Ламанша и беше първият, 
преплувал го за по-малко 
от седем часа) и актьори 
като Велизар Бинев, Башар 

Рахал, Сава Драгунчев.
Филмът е впечатлява-

ща продукция. Сниман е 
изключително мащабно 
и реалистично, може да 
бъде истински усетен и 
преживян на голям екран. 
Историята разтърсва и 
вдъхновява. Труди Едерле 
не само е първата жена, 
преплувала 34 км от Ла-
манша, преодолявайки 
студената вода, медузи 
и силна умора в продъл-
жение на 14 часа и 34 ми-
нути. Тя постига по-крат-
ко време от всеки от 
петимата мъже, преплу-
вали водите между Фран-
ция и Англия преди това 
и поставя рекорд, ненад-
минат след нея в продъл-
жение на 81 години. Този 
й пробив започва да про-
меня отношението към 
жените в обществото и 
след него им е дадена въз-
можност да гласуват. 
Труди Едерле печели и 
златен медал и два брон-
зови на Олимпиадата в 
Париж през 1924 г. Слу-
чайно или не, филмът 
Young Woman and the Sea 
излиза преди тазгодиш-
ната Олимпиада в Париж.

От Брукхаймър, „Дисни“ и „Ню Бояна“. Вдъхновяващата 
история на първата жена, преплувала Ламанша и спечелила 
на Олимпийските игри в Париж

Кирил Евтимов с топ шефовете на „Дисни“       ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

В главна-
та роля е 
позната-
та ни от 
„Междуз-
вездни вой-
ни“ Дейзи 
Ридли
ФОТО: КИРИЛ 
ЕВТИМОВ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Кметът на община 
Царево Марин Киров 
подари на своите гости 
буркан от тъмния елик-
сир, като им разказа за 
ползата и качествата 
му.

В покрайнините на 
странджанските гори на 
територията на община 
Царево са разположени 
пчелини, много от които 

включват традиционни 
тръвни и дънери с пчели 
от края на 19. век.

Мановият мед се до-
бива в старите дъбови 
гори на Странджа пла-
нина. Уникалното при-
родно наследство, свър-
зано със Странджанския 
манов мед, бе признато 
от ЕС през 2019 г., когато 
наименованието на про-
дукта бе регистрирано 
като защитено наиме-
нование за произход (ЗНП).

Кметът на Царево дари 
министри с манов мед

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна 
за всички смартустройства

Не бе подминат и министърът на туризма Евтим Милошев
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР ОБЩИНА ЦАРЕВО

Министърът на 
вътрешните работи 

Калин Стоянов си тръг-
на с бурканче по време 

на нестинарските игри 
в Българи
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